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Leden
7. ledna 2023 se poličské náměstí zaplnilo 

postavami živého betléma. Následně se 150 
malých koledníků vydalo do ulic města s Tří-
královou sbírkou. Ta přinesla v Poličce rekord-
ní částku 347 110 korun, celkově bylo na Polič-
sku vybráno přes 1,14 mil. korun.

Únor
Zastupitelé schválili rozpočet města pro rok 

2023, celkové výdaje 557,6 mil. Kč, z toho vý-
daje na investice ve výši 196,2 mil. Kč.

Město Polička zprovoznilo oficiální sociál-
ní sítě – Facebook, Instagram a komunikační 
službu Munipolis.

Březen
Ve čtvrtek 16. března bylo v Poličce slav-

nostně odhaleno dalších šest kamenů zmi-
zelých, a to před domem č. p. 36 v Riegrově 
ulici. Pamětní akt proběhl v rámci happeningu 

„Pamatuj“ pořádaným poličským gymnáziem.
V ulici Eimova se po zimní přestávce opě-

tovně rozběhly práce v rámci její rekonstrukce.

Duben
Nejlepší sportovci města Poličky byli oce-

něni v rámci slavnostního večera v malém sále  

 
Tylova domu v pátek 14. dubna. Ceny byly pře-
dány ve 4 kategoriích.

Květen
Ve dnech 9.–12. května pobývala v Poličce 

delegace z našeho partnerského maďarského 
města Ebes.

Červen
Město Polička vyhlašuje 1. ročník participa-

tivního rozpočtu, pro realizaci vítězného pro-
jektu je připraveno 200 tis. korun.

První lesní klub pro Poličsko Veselé kopýtko 
(budoucí lesní školka) zahájil svoji zkušební 
činnost.

Po rozsáhlých úpravách byl slavnostně ote-
vřen reprezentační sál barokní radnice.

Červenec
Výstavba sítí v oblasti rodinných domů loka-

lita Jih I, rekonstrukce ulice Eimova, vnitřních 
prostor MěÚ, ZŠ Na Lukách, chodníku na ulici 
E. Beneše, opravy pláště barokní radnice, prá-
ce v rámci II. etapy cyklostezky k Masokombi-
nátu, tak vypadá pracovní léto v Poličce.

Srpen
Zcela zaplněné náměstí i přilehlé ulice, lidé 

korzující v parku, tancující na náměstí, koně 
v ulicích, spousta dobré muziky a setkání…, 
tak vypadal vydařený 32. ročník festivalu Po-
lička 555.

Městské muzeum a galerie pořádá první 
ročník jednodenního festivalu pro malé i vel-
ké – Zažít Martinů.

Září
Začátek školního roku a do prvních tříd na-

stupuje 103 prvňáčků, 3 třídy otevírá Masary-
kova ZŠ a dvě třídy ZŠ Na Lukách.

Říjen
Velká vzpomínková akce k 85. výročí němec-

ké okupace Poličky probíhá v ulicích města.

Listopad
Obnovený městský znak dominuje poličské 

radnici. Během podzimu zmizelo z budovy rad-
nice lešení a došlo tak k dokončení další etapy 
tříleté obnovy této barokní památky.

Po dvou letech je plně dokončena a zprovoz-
něna rekonstruovaná ulice Eimova.

Prosinec
Vítězem prvního ročníku participativního 

rozpočtu je projekt „Malá scéna v parku“, navr-
hovatelem projektu je pan Jiří Zelenda.

Sněhová kalamita a nebezpečí v ulicích 
města, začátkem prosince vzhledem k aktuální 
situaci z důvodu velkých přívalů sněhu staros-
ta města mimořádně svolává bezpečností radu 
města.

_ stručné zpravodajství

Zažít Martinů 2023

Restaurovaný znak

Nebezpečí v ulicích města
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Divadelní klub 2023
Provozovatelem Divadelního klubu je Diva-

delní spolek Tyl z.s.
Po hubených pandemických letech se deva-

tenáctý rok chodu Divadelního klubu nesl ve 
znamení rostoucího zájmu o pořádané akce.

V roce 2023 se uskutečnilo 65 akcí a celko-
vý počet návštěvníků přesáhl 9 000. Úspěšně 
proběhl oblíbený festival pantomimy Mime 
Fest, divadelní představení, klubová kina, 
přednášky, besedy a v neposlední řadě kon-
certy menších či větších, místních i vzdálených 
hudebních těles.

Divadelní klub je i nadále hojně využíván 
místními organizacemi a spolky ať už je to 
městská knihovna, Pontopolis, Charita Polič-
ka, poličská fara, ZUŠ B. Martinů, Ekocentrum 
Skřítek, školy a mateřské školky, sk8áci, Políč-
ko a další. Dveře jsou otevřeny každému, kdo 
má nápady a chuť oživit poličskou kulturu.

Úspěšně je také naplňována myšlenka vy-
užívat divadelní klub pro naši hlavní spolkovou 
činnost. Tedy zkoušení a uvádění divadelních 
představení a výchovu mladých hereckých 

talentů. Divadelní škola, která 
šestým rokem úspěšně fungu-
je pod vedením Veroniky Jílko-
vé, je toho důkazem.

Díky MAS Poličsko jsme 
byli v roce 2023 schopni za-
financovat nákup a instalaci 
nové světelné techniky, a tím 
zvýšit atraktivitu pořádaných 
akcí. Po dlouhé době se poda-
řilo dobudovat příjemné letní 
posezení před klubem. Velký 
dík za to patří Kláře Klukanové. 

V roce 2024 nás čekají další 
investiční akce spojené přede-
vším s dvacetiletým fungová-
ním klubu, a tedy s velkou mírou opotřebení 
některých jeho částí (výměna vzduchotechniky, 
rekonstrukce vchodových dveří…).

S provozem DK je spojena také správa hu-
dební zkušebny, která je k dispozici jak kape-
lám, tak jednotlivcům.

Divadelní klub by nemohl fungovat bez ne-
zištné lidské a finanční pomoci mnoha jednot-
livců, a především bez podpory Zastupitelstva 
a radních města Poličky. Těmto všem a mno-
hým dalším patří Velký dík.

Za DK sepsal Lukáš Zrůst

MMG 2023
V roce 2023 připravili muzejníci tyto vý-

stavy – Grafiky Ivo Křena, Ptáci, Hlavolamy, 
Dobrodružné toulky světem Pavla Čecha, 
76. umělecký salon, Šaty dělaj’ Martinů, Vá-
noční Zábaviště a vánoční výstavu o svátcích 

a zvyklostech v Evropě. Na školní programy 
k výstavám zavítalo množství školek a škol, 
přišlo přibližně o 800 více žáků oproti minu-
lému roku.

Zájem o poličské unikáty – středověké 
hradby a rodnou světničku 
Bohuslava Martinů – je velký, 
a to nejen ze strany turistů, ale 
i místních obyvatel. K uniká-
tům se jistě přiřadí i barokní 
radnice, kde byl slavnostně 
otevřen dobově vybavený 
reprezentační sál do podoby 
zámeckého interiéru s instalací 
Hohenemské obrazárny.

Proběhl první ročník akce 
Zažít Martinů!, jejíž pestrý 
program pro všechny věkové 
kategorie byl lákavý, a to jak 

pro laiky, tak i milovníky klasické hudby a kaž-
dému dal možnost zažít si hudbu svým způso-
bem. Tradičně hojně navštívené byly i akce Čas 
pro neobyčejné zážitky a Skřítkování.

Radost nám dělala výstava Zábaviště pro 
sviště. Ta s úspěchem pokračuje v putování 
po celé zemi. Svišti se chvíli usadili i v Polič-
ce. Vznikla totiž nová zimně vánoční varianta 
výstavy. Jsme rádi, že byla úspěšně představe-
na a „odzkoušena“ na dětech z Poličky a okolí. 
V tomto roce se k putování přidá druhá hravá 
výstava – Dobrodružné toulky světem Pavla 
Čecha. I ta si získala obdiv návštěvníků a mu-
zea projevila zájem o její putovní verzi.

Věříme, že se vám výstavy i akce roku 2023 
líbily a těšíte se společně s námi na ty letošní. 
Děkujeme všem, kteří do poličského muzea, 
na radnici, věž nebo hradby zavítali – celkem 
vás bylo 28 136!

_ poličská kultura

Restaurovaný sál radnice
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Plynutí kulturního roku 2023 v Galerii Kabinet Chaos
Protože nás v posledních pár letech trochu 

přestalo bavit stále žádat granty, dáváme si 
prostor pro příchod nové vize, bez tlaku insti-
tucí a k otevření nové cesty, jak s naším přírod-
ním a kulturně orientovaným prostorem praco-
vat Pokračovali jsme s vlastními možnostmi za 
přispění aktivity vystavujících umělců. Z 8–12 
výstav či akcí jsme se uskromnili na 4–5. Po 
více jak dekádě fungování galerie se to zdá 
přirozené. 

Minulý rok jsme zahájili výjimečně v neděli 
30. 4. na čarodějnice, 1. setkáním v Chaosbo-
xu, performativní výstavou a akcí Jana Pfeif-
fera – Život kamene, který vytvořil rozměrné 
i menší iluze kamenů, se kterými performativ-
ně-pohybově pracoval, rozezněl kovové desky 
s moukou, která vytvářeným zvukem vizuali-
zovala ornamenty posvátné geometrie. Přímo 
na místě dotvořil čtyřmetrový obraz, malovaný 
autorskou technikou vtíraného pigmentu. Spo-
lečně s návštěvníky výstavy jsme vytvořili po-
stavu čarodějnice, kterou jsme posléze rituálně 
spálili na ohništi. 

Setkání č. 2. v Chaosboxu proběhlo 
1. 7. vernisáží výstavy Štěpána Jílka a Josefí-
ny Jonášové, kteří společně připravili výstavu 
Tisíc a jeden letokruh. Výstava, která hravě 
a s vtipem přibližuje téma osobní, rodinné 
a s přesahem i lidské historie zarostlé právě do 
letokruhů stromů, našich blízkých přátel, které 
někdy bezdůvodně likvidujeme, než abychom 
se o ně adekvátně starali, přitom je s nimi náš 
život pevně spjatý od nepaměti a v podstatě na 
nich závisí. 

V srpnu se zde setkalo 
mnoho přátel, studentů umě-
ní a umělců, navštívila nás 
např. absolventka AVU Marie 
Ladrová, malířka okouzlují-
cích akvarelů a znalkyně hub, 
i velmi neobvyklých, které se 
stávají také náměty jejích děl. 
Kreslili jsme na choroše, cho-
dili lesem.

Další ikonou našeho „Let-
ního setkání“ byla tanečnice 
a performerka Tereza Kerle, 
která se zde věnovala „reedin-
gu“, čtení, místo z karet nám 
četla z právě probíhající reality, 
z nás, i z toho, co je nad námi. 
Tereza je známá svými ohňovými performan-
cemi, které jako by vypadly z asijských filmů 
o ninjech, je také učitelka meditace Vipasaná. 

Setkání č. 3 se uskutečnilo 23. 9. vernisáží 
výstavy Jitky Chrištofové a Štěpána Vrbického 
s názvem Přitažlivost zkreslení. Jitka se vyja-
dřuje kresbou. Vnímá krajinu jako energetické 
pole, s nímž vstupuje do dialogu, jako síť vzá-
jemně provázaných bodů, jako čitelnou a po-
jmenovávanou strukturu. Štěpán je bravurní 
kreslíř i malíř magických zátiší a fanoušek 
tradiční japonské keramiky. 

Posledním setkáním roku byl 27. 11. per- 
formativní koncert Valeria Mirone, umělce ze 
Sicílie, který používá umělecké jméno Pakkyo-
ne. Hrál v tradiční masce na asijský strunný 
nástroj a předvedl nám alikvótní zpěvy na po-

zadí své autorské videoprojekce. V chladném 
listopadovém dni hrál bos ve lněném odě-
vu. Valerio si sám vyhlédl náš, dle jeho slov, 
krásný přírodní prostor. Navštívil nás v rámci 
svého evropského turné, po dalších sedmnácti 
zemích. Z dobrovolných příspěvků návštěvní-
ků jsme mu přispěli na vlak. 

Děkujeme všem přátelům a podporovate-
lům naší Galerie Kabinet Chaos ve Stříteži 68 
u Poličky, za podporu a návštěvy, budeme se 
na Vás těšit opět v tomto roce. Ať už se státní 
či městskou podporou nebo bez. Za pořádající 
Spolek Planeta Chaos, z. s. Veronika Šrek Bro-
mová, předsedkyně, kurátorka a organizátorka 
výstav. Kontakt: verbrom@gmail.com, @kabi-
net_chaos_gallery, FB: Galerie Kabinet Chaos, 
Artmap: Galerie Kabinet Chaos. 

_ poličská kultura

Tylův dům v roce 2023
Rok 2023 byl pro Tylův dům velmi důležitý, 

diváci se opět vraceli do hlediště a tím napo-
mohli v plné síle obnovit a ustálit jeho program.

Festivaly, mezi něž patří Jazz festival, Marti-
nů fest, 555* Polička a Zákrejsova Polička, kte-
ré organizujeme, proběhly v obvyklých měsí-
cích. Závěrem roku jsme zařadili do filmových 
představení i 3D projekce. Největším úspě-
chem byla fantasy komedie „Barbie“ a mezi 
filmy, které stabilně zaplňují sedačky hlediště, 
patří české komedie.

Zvýšil se zájem o jarní i podzimní Divadelní 
abonentní cyklus, který jsme obohatili bonu-
sem v podobě nesoutěžní přehlídky ochotnic-
kých spolků „Zákrejsova Polička“.

Mimo běžný program Tylova domu proběhly 
i plánované maturitní plesy, galavečery, naučné 
filmy pro základní a střední školy, pohádky pro 
mateřské školy, taneční odpoledne pro seniory, 
talk show, jednání Zastupitelstva města Polič-
ka, školení, kurzy, výstavy, představení ZUŠ 
Bohuslava Martinů, soutěže mladých umělců, 

prodejní výstava „Vánoční inspirace“ atd. Nově 
byl otevřen kurz Orientálního tance a Jazz dan-
ce. Tradičně jsme s doprovodným programem 
rozsvítili Vánoční strom.

Jsme rádi, že kultura a zábava je pro Vás 
milou součástí života a stále nás navštěvujete.

Vážení a milí návštěvníci Tylova domu, do-
volte mi tímto poděkovat Vám za všechny za-
městnance Tylova domu za přízeň a budeme se 
s Vámi těšit na viděnou.

Petr Cuper, ředitel

Tisíce a jeden letokruh 2023 Josefína 
Jonášová a Štěpán Jílek, vernisáž
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_ poličské investice

Regenerace památek na území města
Obnova městského 
gotického opevnění
Po mnoha letech byla ukončena rozsáhlá 

obnova a revitalizace městských hradeb celého 
hradebního okruhu, jedné z nejvýznamnějších 
kulturních památek na území města Poličky. Ty 
se na mnoha místech nacházely v havarijním 
stavu. Údržba je však potřebná i nadále.

V roce 2023 byly obnoveny nátěry na dvou 
šindelových střechách bašt podél ulic Na 
Bídě a Nové, vyměněn dřevěný rošt na ocho-
zu a další drobné zásahy v hradebních zdech. 
Každoročně je nutné udržovat i koruny hradeb-
ních zdí s vegetačním krytím.

Městské opevnění nejsou však pouze ka-
menné zdi kurtin a bašt, které byly zajištěny 
sanačními pracemi, ale i dřevěné konstrukce 
a prvky. Přestože i ony byly postupně oprave-
ny či vyměněny za nové, vyžadují pravidelnou 
údržbu, především obnovu nátěrů, jejichž 
životnost je podstatně kratší. Proto je nutné 
pravidelně sledovat jejich stav a každým ro-
kem provést revizi a vyčlenit nutné finanční 
prostředky na jejich údržbu.

Udržovací práce letošního roku představo-
valy částku 470 tis. Kč.

Na uvedené práce již nelze čerpat dotace 
z Programu regenerace, jedná se o částku 
z městského rozpočtu.

Obnova obvodového 
pláště radnice Polička, 
Palackého náměstí 2
Venkovní práce na obnově 

barokní radnice probíhají již 
druhým rokem. 

Po celkové obnově radniční 
věže a sanaci vlhkého zdiva 
v přízemí pokračovaly prá-
ce v roce 2023 na východní 
a jižní straně (hlavní vstup 
a strana u sochy sv. Jana Ne-
pomuckého), které zahrnovaly 
složité restaurování štukové 
výzdoby, nový nátěr fasády 
a další. Součástí byla i obnova 
pískovcového soklu, kterou prováděl odborný 
restaurátor. 

Došlo i k restaurování malovaného městské-
ho znaku na východním průčelí budovy.

Uvnitř radnice byly zároveň dokončeny 
úpravy interiérů 1. patra – reprezentačního 
slavnostního sálu (nové parkety, výmalba, 
nahrazení novodobých kovových svítidel 
křišťálovými lustry a s tím související úprava 
elektroinstalace, pořízení krytů akumulačních 
kamen, pořízení replik historického nábytku 
záclon a závěsů), to vše v hodnotě 2,5 mil. Kč, 
250 tis. Kč poskytl Pardubický kraj.

Další stavební úpravy v interiéru proběhly 
v listopadu a prosinci, kdy došlo k rekonstrukci 
zázemí u obřadní síně za téměř 1 mil. Kč.

Lešení se objeví na radnici opět v roce 2024, 
kdy proběhne finální třetí etapa její obnovy, 
a to na severní a západní straně.

Oprava národní kulturní památky je rozděle-
na do 3 let a celková výše nákladů představuje 
16,5 mil. Kč.

Náklady pro rok 2023 dosáhly částky 
7 mil. Kč a městskému rozpočtu pomohla 
získaná dotace z Programu regenerace Mi-
nisterstva kultury ČR ve výši 1 440 tis. Kč vč. 
300 tis. Kč z rezervy uvedeného programu.

Barokní skvost Palackého náměstí si zásad-
ní opravu určitě zaslouží. 

Přidá se tak k dalším zrestaurovaným ba-
rokním památkám, kterými jsou morový sloup 
a sochy na obou kašnách.

�� Projektovou dokumentaci zpracovala 
společnost INRECO, s. r. o., Společnost 
pro rekonstrukci památek, Ing. Petr Ro-
hlíček, který zároveň na stavbě vykonával 
autorský dozor
�� Technický dozor investora: Ing. Jiří Kovář
�� Stavbu realizovala na základě výběrového 

řízení: firma BÁČA, Polička, s. r. o.

Stavební úpravy interiéru 
MěÚ Polička
Město Polička bylo úspěšné se získáním fi-

nančních prostředků v dotačním titulu „Rekon-
strukce a přestavby veřejných budov“ a získalo 
tak 3,2 mil. Kč z celkových nákladů 7,5 mil. Kč.

V polovině května byly v budově MěÚ za-
hájeny přípravy na rekonstrukci, která se rea-
lizovala na základě zpracované architektonické 
studie a projektové dokumentace. 

Stavební práce probíhaly za plného provozu 
v letních měsících a byly organizovány s vědo-
mím, co nejméně omezit provoz úřadu s ohle-
dem na činnost jednotlivých agend.

Sídlo městského úřadu na Palackého ná-
městí vzniklo v minulosti spojením tří historic-
kých objektů a je památkově chráněno. Zvláště 
cenné jsou renesanční hřebínkové klenby ve 
vestibulu přízemí ze 16. století. 

Veškeré práce byly prováděny v souladu 
se závazným stanoviskem a pod dozorem pa-
mátkové péče. Proměnou a oživením prošly 
zejména podlahy obou podlaží včetně hlavního 
schodiště, zajištění bezbariérovosti, zásadní 

Nátěr bašt

Obnova pláště radnice
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rekonstrukci doznala elektroinstalace, opra-
veny byly omítky. Součástí obnovy vnitřních 
společných prostor je instalace a osazení no-
vých zařizovacích prvků a drobného nábytku 
v interiéru včetně orientačního a vyvolávacího 
systému a osvětlovacích těles.

Lze konstatovat, že celková obnova společ-
ných prostor úřadu byla po mnoha letech více 
než nutná a velmi zdařilá, čemuž odpovídají 
pozitivní reakce klientů úřadu i ostatních ná-
vštěvníků. 

Veřejné prostory budovy tak vytvořily pří-
jemné a důstojné prostředí pro každého ná-
vštěvníka.
�� Autorkou architektonické studie návrhu 

řešení je Ing. arch. Eva Letovská z ate-
liéru ABV Praha vykonávající autorský 
dozor.
�� Projektovou dokumentaci stavby zpra-

covala společnost ŠAFÁŘ CZ, s. r. o. Po-
lička, která vykonávala i technický dozor 
investora.
�� Generálním zhotovitelem na základě 

výběrového řízení se stala firma Toja-
pa, s. r. o., Lidická. Brno

Stavební úpravy 
objektu č. p. 68 
v Lezníku
Město Polička zahájilo 

v roce 2022 na základě zpra-
cované projektové doku-
mentace rekonstrukci domu 
v městské části Lezník. Jed-
nalo se původně o objekt školy 
z 19. století. Stavební úpravy 
byly vyvolány celkovým nevy-
hovujícím stavem, především 
poškozeným krovem v důsled-
ku zatékání. Celkově objekt 
vykazuje závady z hlediska te-
pelně technických parametrů, 
způsobu vytápění a dalších nedostatků.

Z důvodu rozsáhlejších zásahů je celý záměr 
rozdělen do několika etap.

Etapa roku 2022 zahrnovala kompletní vý-
měnu střešní konstrukce objektu a proveden 
byl i nový dřevěný trámový strop.

V roce 2023 se realizovala II. etapa: úpravy 
v části 1. NP a 2. NP za účelem vzniku spolkové 
místnosti.

�� Projektovou dokumentaci stavby zpraco-
vala společnost ŠAFÁŘ CZ, s. r. o. Polič-
ka, která také vykonávala autorský dozor 
a technický dozor investora.
�� Stavbu realizuje, na základě výběrového 

řízení, firma APOLO CZ s. r. o.,
�� Náklady realizace jsou ve výši 5,7 mil. Kč.
�� Termín dokončení byl prodloužen do 

konce ledna 2024.

Veřejné osvětlení města
Po ukončených 3 etapách výměny svítidel 

veřejného osvětlení na území města (bez měst-
ských částí) za podpory dotace z programu 
Efekt (MPO ČR), kde všechna stávající svítidla 
byla nahrazována novými, úspornějšími a šetr-
nějšími LED svítidly, byla realizována v r. 2023 
další etapa.

Cíl výměny všech svítidel se naplnil a pro-
jevil se v úspoře elektrické energie na svícení 
a také v odbourání světelného znečištění.

Výměna svítidel veřejného 
osvětlení – IV. etapa
Jedná se o poslední etapu výměny stávají-

cích svítidel a stožárů VO za nová, úspornější 
a šetrnější LED svítidla. V této etapě byla vy-
měněna a doplněna svítidla v parku, na cent-
rálním hřbitově a v městských částech Lezník, 
Modřec a Střítež.

�� Projektovou dokumentaci stavby zpraco-
vala společnost Metrolux, s. r. o. Praha, 
která také vykonávala technický dozor 
investora.
�� Stavbu prováděla, na základě výběrového 

řízení, společnost Elnermont, s. r. o. Olo-
mouc.
�� Akce byla realizována v termínu březen – 

duben.
�� Náklady realizace stavby činily 

3,8 mil. Kč.
�� Akce byla spolufinancována dotací 

z MPO ČR z programu Efekt.

Osvětlení cyklostezky 
Polička – Bořiny
Projektový záměr řešil realizaci osvětlení 

obou větví předmětné cyklostezky vč. osvětle-
ní chodníku od sídla T.E.S., s. r. o. podél areálu 

garáží Na Plivátku a dále osvětlení komunikace 
podél zahrádek od sídla T.E.S., s. r. o. směrem 
k lok. Bezručova.
�� Akce byla prováděna v termínu srpen – 

prosinec 2023.
�� Projektovou dokumentaci stavby zpraco-

vala společnost Osvětlení a energetické 
systémy, a. s. Praha.
�� Technický dozor investora vykonávala 

společnost Osvětlení a energetické 
systémy, a. s.
�� Stavbu prováděla, na základě výbě-

rového řízení, společnost DKV elek-
tro, spol. s r. o. Skuteč.
�� Náklady realizace stavby činily 

3,5 mil. Kč.

Rekonstrukce MěÚ Polička
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Dopravní a technická infrastruktura – obnova stávající, budování nové
Během minulých deseti let prošly díky re-

vitalizaci historického centra města obnovou 
všechny ulice nejen v samém jádru kolem 
náměstí, ale svůj povrch změnily i všechny 
ulice a uličky uvnitř hradeb. Původní asfalt na-
hradila žulová dlažba, přibyly chodníky, nová 
osvětlení, došlo i k obnově dožilé technické 
infrastruktury, k opravě kanalizace i vodovodu. 
Centrum našeho města a území celé městské 
památkové zóny tak získalo pravý historický 
ráz a zvýšilo svoji atraktivitu nejen pro místní 
obyvatele, ale i návštěvníky.

V roce 2023 se již svých rekonstrukcí dočka-
ly i ulice za hradbami.

Rekonstrukce ul. Eimova 
a Nádražní
Rekonstrukce uvedených ulic byla rozdělena 

do několika etap tak, aby byl co nejméně ome-
zen provoz automobilů i chodců.

I. etapa r. 2022 zahrnovala celou ulici 
Nádražní a část ulice Eimova od pošty (od 
č. p. 245) po křižovatku s ulicí Nádražní (po 
č. p. 50).

Začátkem letošního roku byla zahájena re-
konstrukce ul. Eimova, která navazovala na 
rekonstrukci ul. Nádražní – II. etapa.

V rámci rekonstrukce ul. Eimova proběhla 
sanace kanalizace bezvýkopovou technolo-
gií, zrušení paralelní nefunkční kanalizace vč. 
přepojení všech přípojek a výměna kabelo-
vých rozvodů a stožárů veřejného osvětlení. 
Byl proveden nový povrch komunikace z as-
faltobetonu vč. výměny všech podkladních 
(konstrukčních) vrstev a vč. odvodnění, byl 

vyměněn stávající povrch 
chodníků za novou betonovou 
zámkovou dlažbu vč. výměny 
obrubníků a vznikla parkovací 
místa z žulové dlažby (kostka 
100 x 100 mm).

ČEZ Distribuce, a. s. proved-
la výměnu části elektrického 
kabelového vedení a provozo-
vatelé optiky provedli přípravu 
pro budoucí rozvody. Dále do-
šlo k výměně vodovodu – in-
vestor SOV Poličsko.
�� Projektovou doku-

mentaci stavby zpra-
coval Ing. H. Seiner, 
Pardubice – její aktualizaci provedla 
Ing. A. Vraspírová, Polička, která vykoná-
vala odborný dozor dopravního inženýra.
�� Technický dozor investora vykonávala, na 

základě výběrového řízení, společnost 
APOLO CZ, s. r. o. Polička.
�� Stavbu prováděla, na základě výbě-

rového řízení, společnost PP-GROUP.
cz, s. r. o. Proseč.
�� Stavba byla dokončena v listopadu 2023.
�� Náklady realizace stavby činily (rekon-

strukce obou uvedených ulic) 37,4 mil. Kč.

Cyklostezka k masokombinátu – 
II. etapa
Na základě požadavku poskytovatele dota-

ce SFDI ČR muselo město zajistit návaznost 
na I. etapu cyklostezky zejména pro chodce 
z důvodu bezpečného překonání silnice I/34. 

U masokombinátu proto vznik-
lo nové osvětlené místo pro 
přecházení přes uvedenou sil-
nici s novou autobusovou za-
stávkou a chodníkem na stra-
ně masokombinátu. U města 
vznikl nový osvětlený přechod 
pro chodce s novou zastávkou 
a chodníkem na straně u hřbi-
tova. Při projednávání PD s do-
tčenými orgány státní správy 
potom bylo zejména doprav-
ním inspektorátem Policie ČR 
Pardubice požadováno splnění 

dalších podmínek, a to realizace tzv. vjezdové 
brány (ostrůvek před městem) pro snížení 
rychlosti automobilů, osvětlení části silnice 
před křižovatkou k masokombinátu a před za-
čátkem města a změna dopravního značení.
�� Realizace akce proběhla v termínu čer-

ven – říjen 2023.
�� Projektovou dokumentaci stavby zpraco-

val Ing. J. Březina, Svitavy.
�� Technický dozor investora vykonával 

Ing. J. Březina, Svitavy.
�� Stavbu prováděla, na základě výbě-

rového řízení, společnost PP-GROUP.
cz, s. r. o. Proseč.
�� Náklady realizace stavby činily 7 mil. Kč. 
Akce byla spolufinancována dotací ze 
SFDI ČR.

Oprava komunikace 
mezi Ravensburger 
Karton, s. r. o. a Dřevozávod 
Pražan, s. r. o.
Stavební akce řešila opravu stávajícího 

povrchu strojní pokládkou nového asfaltobe-
tonu účelové komunikace mezi ul. Střítežská 
a T. Novákové.
�� Stavbu realizovala, na základě výbě-

rového řízení, společnost Swietelsky 
stavební, s. r. o.
�� Akce byla realizována v měsíci říjen.
�� Náklady realizace stavby činily 

2.627 tis. Kč.

Cyklostezka u masokombinátu - 2.etapa

Rekonstrukce Eimova
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Oprava části komunikací 
na ul. Heydukova – k ČOV 
a podél potoka
Novou podobu získaly i části komunikací od 

ul. Heydukova k ČOV a dále podél potoka za 
č. p. 156-217. Na stávající povrch byla prove-
dena strojní pokládka nového asfaltobetonu.
�� Akci realizovala, na základě výběrového 

řízení, společnost Swietelsky staveb-
ní, s. r. o.
�� Akce byly realaizovány v měsících srpen 

a listopad.
�� Náklady akce činily 1.280 tis. Kč 

a 656 tis. Kč.

Oprava části komunikace 
a chodníků na ul. 
Svépomoc a Luční
Nového koberce se dočkala i část komunika-

ce od Retail parku směrem k MŠ Luční (zadní 
Svépomoc). Na povrch byla použita techno-
logie strojní pokládkou nového asfaltobeto-
nu. Součástí akce byla i výměna stávajícího 
povrchu části chodníků za novou betonovou 
zámkovou dlažbu. Akce byla spolufinancována 
investorem Retail parku.
�� Akce byla prováděna v termínu listopad – 

prosinec.
�� Stavbu prováděla společnost Dopravní 

stavby a rekonstrukce, s. r. o. Brno.
�� Náklady realizace stavby (podíl města) 

činily l mil. Kč.

Stavební úpravy chodníku mezi 
Sídl. Hegerova a tenisovými kurty
Chodník (kolem rozvodny ČEZ) byl rozšířen 

a původní povrch z mechanicky zpevněného 

kameniva byl nahrazen novou 
betonovou zámkovou dlažbou.
�� Projektovou dokumen-

taci stavby zpracoval 
L. Klodner, Rohozná 
a Ing. A. Vraspírová, 
Polička.
�� Technický dozor 

investora vykonávala 
Ing. A. Vraspírová, 
Polička.
�� Stavbu prováděla, na 

základě výběrového 
řízení, společnost Instav 
Hlinsko, a. s.
�� Náklady realizace stavby 

činily 1,2 mil. Kč.
�� Akce byla realizována v termínu říjen – 

listopad.

Oprava části chodníku 
na ul. E. Beneše
Rozsah opravy zahrnoval část chodníku od 

ul. Zákrejsova, po levé straně po komunikaci 
mezi areály MŠ Čtyřlístek a ZŠ Masarykova, 
při které došlo k předláždění žulové dlažby.
�� Stavbu realizovala, na základě výbě-

rového řízení, společnost PP-GROUP.
cz, s. r. o. Proseč.
�� Akce byla realizována v červenci.
�� Celkové náklady realizace stavby činily 

600 tis. Kč.

Oprava části chodníku 
na ul. Smetanova
Lepší povrch určitě zaznamenali chodci na 

části chodníku mezi poliklinikou a Sportbarem 
Kréta, došlo zde k předláždění 
žulové mozaikové dlažby.
�� Akci prováděla, na základě 
výběrového řízení, společ-
nost Ditera, s. r. o. Litomyšl.
�� Akce byla realizována 
v červnu.
�� Náklady realizace akce činily 
509 tis. Kč.

Oprava části chodníku 
na ul. V. Hálka
Jedná se o opravu části chodníku před 

č. p. 846-856 – stávající betonovou plošnou 
dlažbu nahradila nová betonová zámková dlaž-
ba.
�� Stavbu realizovala, na základě výběro-

vého řízení, společnost Ditera, s. r. o. Li-
tomyšl.
�� Akce byla provedena v měsíci listopad.
�� Náklady realizace stavby činily 

580 tis. Kč.

Parkoviště
I v roce 2023 se na několika místech úze-

mí města opět rozšířila kapacita parkovacích 
stání.

Jednou oblastí je i rozšíření parkovacích 
míst na ul. Heydukova

Jedná se o realizaci dalších 4 ks podélných 
parkovacích stání z betonové zámkové dlažby 
před č. p. 156-217.
�� Projektovou dokumentaci stavby zpraco-

val L. Klodner, Rohozná a Ing. A. Vraspí-
rová, Polička.
�� Technický dozor investora vykonávala 

Ing. A. Vraspírová, Polička.
�� Stavbu prováděla, na základě výběrového 

řízení, společnost PP-GROUP.cz, s. r. o. 
Proseč.
�� Akce byla realizována v termínu říjen – 

listopad.
�� Náklady realizace stavby činily 

500 tis. Kč.

Chodník E. Beneše

Stavební úpravy chodníku na Sídliště Hegerova
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Investice realizované v r. 2023 v oblasti školství v rámci 
rozpočtu města Polička

Základní škola Na Lukách Polička
Od 1. 7. pokračovala 3. etapa realizace 

vzduchotechniky, a to v tělocvičně ZŠ – insta-
lace vzduchotechnických jednotek s vysoko 
účinnou rekuperací tepelné energie a rozvodů 
vzduchu. 

Zároveň proběhla rekonstrukce sociálního 
zařízení v jídelně ZŠ. Souběžně se 3. etapou 
proběhly stavební úpravy chodby stravovací-
ho pavilonu, tj. rekonstrukce rozvodů kanali-
zace pro sociální zařízení, oprava podlahové 
konstrukce vestibulu před jídelnou, položení 

nové dlažby a zbudování no-
vých bezbariérových dveří do 
zahrady.
�� Zhotovitel: Tojapa, s. r. o., 

se sídlem 
Lidická 700/19, 602 00 
Brno
�� Náklady: 2 609 

254,20 Kč (Celková výše 
dotace je 567 523,90 Kč)
�� Realizace: 3. 7. – 31. 8. 

2023

Akce realizované v roce 2023 z prostředků kapitoly 02 – životní prostředí
Rekonstrukce dešťové 
zdrže ČOV Polička a zvýšení 
hydraulické kapacity ČOV
V období zkušebního provozu uvedené stav-

by na čistírně odpadních vod byly dofinancová-
ny práce z předchozího roku a řešeny problémy, 
které byly při zkušebním provozu zjištěny. Šlo 
o zkapacitnění potrubí mezi anaerobní nádrží 
a dešťovou zdrží, opatření proti zavzdušňování 
čerpadel, úpravu řízení provozu dešťové zdrže 
a zvýšení norné stěny v ní, instalaci nového 
čerpadla vratného kalu a čerpadla odpadní 
vody na biologický stupeň ČOV. 

Technický a autorský dozor vykonávala fir-
ma KONEKO, spol. s r. o. z Ostravy. V rámci 
zkušebního provozu stavby bylo zjištěno vý-

znamné snížení znečištění vypouštěného do 
vodního toku.
�� Dodavatel: KUNST, spol., s. r. o., Hranice;  

KVIS Pardubice, a. s.
�� Doba realizace: leden až prosinec
�� Náklady akce: 2,5 mil. Kč

Obnova a doplnění zařízení 
čistírny odpadních vod
Byla provedena výměna pohonu stavidla na 

přítoku na ČOV, výměna přetíženého kompen-
začního rozvaděče, výměna čtyř čerpadel pro 
čerpání aktivační směsi z aktivačních nádrží 
do denitrifikační nádrže a výměna ložisek na 
dmychadlech vzduchu pro aktivační nádrže. 
Byly nakoupeny mobilní betonové bloky pro 
skládku kalů na ČOV.

�� Dodavatel: Festo, s. r. o., 
Praha 
Elektric-Hranice, s. r. o., 
Hranice 
LK Pumpservice, společnost 
s ručením omezeným, Praha 
AERZEN CZ, s. r. o., Břeclav 
VHOS, a. s., Moravská 
Třebová,
�� Doba realizace: březen až 
prosinec
�� Náklady akce: 0,7 mil. Kč

Výměna poklopů kanalizačních 
šachet v komunikacích
Výměna a zapravení 70 poklopů kanalizač-

ních šachet v komunikacích. Výměnu zajistil 
provozovatel kanalizace VHOS, a. s. zadáním 
u specializované firmy.
�� Dodavatel:  

VHOS, a. s., Moravská Třebová 
POKLOPSYSTEM, s. r. o., Hradec
�� Doba realizace: červenec až listopad
�� Náklady akce: 1,1 mil. Kč

Obnova, ošetření 
a výsadba stromů
Podle projektu Péče o stromy, zpracované-

ho firmou SAFE TREES, s. r. o. z Rosic u Brna, 
pokračovala dle stupně naléhavosti obnova 
a ošetření zeleně zahrnující kácení a statické 
zabezpečení stromů v různých částech města 
s navazující náhradní výsadbou. 
�� Technický dozor prováděla firma SAFE 
TREES, s. r. o. z Brna.
�� Dodavatel: Zbyněk Oplištil, Borová 

Roman Snášel, Verměřovice 
Daniel Stach, Česká Třebová 
Chameleos, s. r. o., Luže 
T.E.S., s. r. o., Polička
�� Doba realizace: leden až prosinec
�� Náklady akce: 0,4 mil. Kč

Rekonstrukce dešťové zdrže

ŠJ hala
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Trvalkové a letničkové záhony
V roce 2023 byly podle projektové doku-

mentace, kterou zpracovala Ing. Klára Zápo-
tocká z Českých Libchav, založeny záhony na 
křižovatce ulic Vrchlického, Svépomoc a Eimo-
va a u vjezdu do Sídliště Hegerova. 
�� Technický dozor prováděla Ing. Klára 
Zápotocká z Českých Libchav.
�� Dodavatel: Chameleos, s. r. o., Luže
�� Doba realizace: říjen až listopad 2023
�� Náklady akce: 0,35 mil. Kč

Parkové úpravy v lokalitě 
Bezručova – Polička – 
Park „Mezi domy“
Město Polička dokončilo v lokalitě Bezručo-

va po parku Zahrádky druhý parčík s názvem 
Mezi domy, umístěný v ul. Březovského. Sou-
částí stavby jsou chodníčky pro pěší, výsad-
ba stromů, keřů a dalších okrasných rostlin, 
sportovní hřiště s umělou trávou na volejbal, 

nohejbal a badminton. Hřiště 
není z bezpečnostních důvodů 
určeno pro hraní fotbalu. 

Nechybí ani lavičky, lehátka 
či místo pro grilování.

Děti si mohou vyhrát na her-
ních prvcích (herní sestava se 
kluzavkou, rámová houpačka 
a pružinové houpadlo), umís-
těných na barevné dopadové 
ploše s umělým povrchem 
a grafikou. 

Atraktivní převážně dřevěný 
mobiliář je doplněný o efektní 
osvětlení.
�� Autorem projektové dokumentace byla 

firma AG ATELIER, s. r. o. z Kostelce 
nad Orlicí (Ing. Klára Zápotocká, České 
Libchavy). 
�� Technický dozor na stavbě vykonával 

Ing. Dalibor Dvořáček ze Svitav.

�� Dodavatel: Petr Sobotka, Nový Jimramov
�� Doba realizace: srpen 2022 až červenec
�� Náklady akce: 2,1 mil. Kč (v roce 2022: 
4,2 mil. Kč)

Sportovní vyžití
Rozšíření workoutového 
hřiště u ZŠ Na Lukách
Rozšíření o sestavu žebříků a hrazd, pod 

celým hřištěm byla navíc umístěna dopadová 
plocha z pryžových čtverců.

�� Stavbu prováděla společnost Flora 
Servis Group, s. r. o. Brno.
�� Akce byla realizována v termínu červe-

nec – srpen.
�� Náklady realizace stavby činily 

500 tis. Kč.

Stavební úpravy oplocení 
sportovního hřiště na 
ul. Wolkerova
Bezpečnou hru na hřišti lépe zajistí výměna 

a doplnění nového oplocení – ve spodní části 
jsou provedeny mantinely a výplň oplocení je 
vytvořena ze sítí.
�� Stavbu realizoval, na základě výběrového 

řízení, Vl. Juránek, Polička.

�� Náklady realizace stavby činily 
550 tis. Kč.
�� Akce byla realizována v termínu květen – 

červen.

Park a hřiště Mezi domy

Workoutové hřiště Na Lukách Park a hřiště Mezi domy
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Český kynologický svaz, ZKO Polička
Naše organizace sdružuje zájemce o psí 

sporty, především sportovní kynologii. Uply-
nulý rok byl u nás opět ve znamení vysoké ak-
tivity, což se odrazilo v dosažených výborných 
výsledcích našich kynologů.

Na cvičišti jsme uspořádali jarní Poličský zá-
vod, 3x zkoušky dle národního a mezinárodní-
ho zkušebního řádu, Veselé závody chodských 
psů, závod O Kozinův pohár, svod a výstavu + 
bonitaci bílého ovčáka, Výcvikové setkání ho-
vawartů WS. Velké díky všem našim členům, 
kteří se zapojili do příprav a uspořádání těch-

to akcí. Také velmi děkujeme našim štědrým 
sponzorům za dosavadní podporu a dary, moc 
si toho vážíme.

Oblíbenou Psí školu loni navštívil rekordní 
počet účastníků, opět se všem obětavě věno-
vala Gábi Říhová. Velmi nás těší zájem majite-
lů psů, kteří zodpovědně přistupují k výchově 
a výcviku svých pejsků. I v letošním roce bude 
probíhat několik kurzů Psí školy, na které jste 
srdečně se svými štěňátky zváni.

Úspěchy naši členů:
�� J. Turbáková a Cloud Ginger Taffy, zá-

vody: MM RKČR – 4. místo, Mistrovství 
světa IFR IGP – 14. místo, nejlepší stopa 
(100 bodů!)
�� J. Turbáková a Kerberos Rosi od Viktorky, 

zkoušky: IGP-V, IGP1, IGP2, výstavy: 
Krajský vítěz B. Šifnerová a Arwen 
Beiddgar, zkoušky KCHF a KCHT (Horní 
Jelení) nejlepší a nejrychlejší pes, výsta-
vy: CACIB, res. CACIB, 3x CAC, NV, BOB
�� K. Serafínová a Zeck Archi z Návrší, 

zkoušky: ZZO1, ZVV1, Poličský závod: 
kategorie ZM – 1. místo
�� Z. Břicháčková a Ciro od Šesťáku, zkouš-

ky: ZZO1, ZZO2, FPr 2, IFH-V, výstavy: 

CAC, CACIB, BOB, Český šampion, 
Klubová výstava ČSV – V2
�� L. Kovářová a Cara Bardot Choďák, 

zkoušky: StPr 1, Poličský závod: kate-
gorie IGP1 – 2. místo, O Kozinův pohár: 
kategorie veterán – 2. místo, výstavy: 
Klubový vítěz veteránů
�� L. Kovářová a Winie z Dašického zátiší, 

zkoušky: FPr 2, IFH-V, ZPS1, O Kozinův 
pohár: kategorie ZM – 3. místo, výstavy: 
Český šampion
�� G. Říhová a Kaira z Avarku, závody: 
ČKS MČR FCI 40. místo, MM CKNO – 
59. místo, VS Bochovice – 24. místo, 
Poličský závod: kategorie dle IGP3 – 
1. místo
�� M. Mejzlíková a Rebekka z Labského 

zátiší, zkouška IFH1
�� M. Mejzlíková a Nancy Angialosi Baerni, 

zkouška ZZO, Poličský závod: kategorie 
ZZO – 10. místo
�� K. Andrlová a A-Oggy z Ebony Chan, 

Poličský závod: kategorie ZZO – 8. místo
�� P. Vajsová a Aim Elderberry from Black 

Meadow, zkouška: IBGH3
Autor: Pavlína Vajsová

Kontakty a informace na www.zkopolicka.cz

1. ZO Českého svazu ochránců přírody Polička
Počet členů 67: 35 do-

spělých a 32 dětí a studentů 
v oddíle mladých ochránců 
přírody Sekáči. Na Poličsku 
působíme 43. rokem. A že je 

naše práce někde vidět, si všimli i tvůrci Adap-
tační strategie na změnu klimatu pro Poličku. 
Norčí alej, kterou jsme před 20 lety vysadili, je 
nyní označována za významný prvek v krajině.

Na vloni založeném biopásu na Střítežském 
kopci už se krmil vzácný čmelák lesní, úhoro-
vý, proměnlivý, klamavý, pruhovaný i zdobený. 
Místo osidlují také motýli, samotářské včely, 
polní ptáci i savci. Bzučela i cyklostezka k ma-
sokombinátu. Letos jsme podobný biopás zalo-
žili v Širokém Dole. Více než sto nových ovoc-
ných i dlouhověkých stromů lemuje bohatou 
květnatou louku na ploše 8 ha dříve orné půdy.

Tradičně jsme se postarali o naše mokřady. 
Na péči o více než 11 tisíc let staré rašeliniš-
tě Přírodní rezervaci Damašek a dalších luk 
se podílela téměř stovka dobrovolníků všech 
věkových kategorií. Ocenění se nám dostalo 
ze Správy CHKO Žďárské vrchy za sečení kla-
sickými kosami, prý jsme v celé oblasti jediní. 
Kosy sťaly 2 hektary porostu.

Oddíl Sekáčů se rozrostl o malé Sekáčky. I ti 
nejmladší zvládli s batohem na zádech týdenní 
dobrodružný Čundr údolím Orlice, během ně-
hož získávali barevná pera za splněné mopíky 
pro svou orlici. A protože ptáky milují, čistili jim 
budky, věšeli nové, pozorovali je na výpravách, 
vařili jim tukové šišky a měli velký úspěch s je-
jich prodejem u vánočního osvětového stánku.

Letos ukončil činnost oddíl Brontíků. Bro-
něk Králíček předával více než 40 let svá  
 

Přírodoznalství dětem ze ZŠ v Pomezí. Děkuje-
me za skvělou práci Broňku, co jsi do nich nalil, 
v duších zůstává! 

Více o činnosti: www.csoppolicka.cz

Vánoční osvětový stánek

Jitka Turbáková a Cloud Ginger Taffy
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Klub českých turistů
Odbor KČT vedený předsedou Josefem 

Broklem v roce 2023 opět zvýšil členskou zá-
kladnu – nyní čítá více jak 150 členů. Zájem 
o členství je podnícen aktivní činností v oblasti 
turistiky, především pěší, která je vhodná pro 
široké spektrum obyvatelstva.

Členové odboru, a nejen ti, protože turi-
stických aktivit se účastní i neorganizova-
ní, si mohli vybrat z padesátky akcí, které se 
v r. 2023 uskutečnily.

Jednalo se převážně o akce vlastní, orga-
nizované členy odboru, příp. o účast na turi-
stických pochodech organizovaných jinými 
odbory KČT.

Co do druhu se většinou jednalo o pěší vý-
lety, několik bylo připraveno pro cyklisty, jelo 
se i na vodu.

Se zájmem se setkaly výpravy za poznává-
ním kulturního bohatství – turisté si prohlédli 
Slovanskou epopej v Moravském Krumlově, 
podívali se do předvánoční Prahy.

Při několikadenních zájezdech se vydali i za 
hranice – turisticky nejnáročnější byl zájezd do 

Nízkých Tater, nově objevenou 
oblastí byl pro většinu účast-
níků zájezd do západních Čech 
a přilehlé oblasti Německa, 
kde se na malém území nachá-
zejí prameny čtyř evropských 
řek.

Nejvýraznější, co do roz-
sahu, byla obdobně, jako 
v předchozích letech, únorová 
akce – „Přejezd přes střechu 
Evropy“ v Borové. Sjíždějí 
se sem turisté z širšího okolí, 
hodně zastoupeni jsou místní 
obyvatelé. 

Počet účastníků, kteří se po-
hybují na několika trasách kolem Borové, pak 
atakuje hranici 200.

Neopomenutelná je činnost značkařů – ob-
zvláště v nynější době, kdy v důsledku rozsáh-
lé těžby po kůrovcové kalamitě je nutná rychlá 
obnova značení v zájmu celé turistické veřej-
nosti.

Dlouhodobě pečují členové klubu o čistotu 
kolem turistických cest – nejen při medializo-
vaných jednorázových akcích, ale i při běžném 
pohybu v přírodě.

Za odbor KČT Polička
Jaroslava Müllerová

KČT Jiřího Gutha – Jarkovského Polička
Náš turistický spolek zahájil sezónu roku 

2023 Novoročním výstupem na vrch Háj 
u Šumperka, kde jsme se setkali s přáteli z od-
boru KČT Šumperk. V únoru jsme podnikli 
výlet do rakouské Vídně na výstavu orchidejí 
v květinových zahradách v Hirschtettenu spo-
jenou s prohlídkou historického centra Vídně. 

Během jara a léta jsme se samozřejmě zú-
častnili řady turistických akcí pořádaných jiný-
mi kluby, např. pochodu Krajem kolem Kojálu, 
Přerovské 50, Hadařské 25 v okolí Červeného 
Kostelce, Poříčských toulek v okolí Hronova či 
pochodu Kolem Doubravníka. V dubnu jsme 
uspořádali již 16. ročník tradičního výstupu 

Svrateckou hornatinou k roz-
hledně Horní les, kam přišlo 
172 turistů. Kaž dý obdržel 
pamětní list, k získání byly 
drobné upomínkové předměty 

a nově dostal každý příchozí reflexní nálepku 
s logem rozhledny Horní les. 

Na podzim jsme absolvovali ještě pochody 
Rápotova podkova a Podzimním Horáckem 
a v říjnu jsme navštívili zajímavou vinařskou 
turistickou akci Burčákové Šidleny. 

Obnovili jsme také několik km značených 
tras v Toulovcových maštalích. 

Předvánoční čas byl pak ve znamení indi-
viduálních účastí našich členů na adventních 
trzích ve Vídni, ve Wroclawi či v Katowicích.

Kropáček Ivan
předseda spolku

Na věži v Podhradí

Burčákové Šidleny
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Spolek Náš Martinů
Spolek Náš Martinů měl na počátku roku 

36 členů a na konci roku 37 členů, z toho dva 
čestné členy. V květnu bohužel opustil naše 
řady nejstarší člen spolku, pan profesor Dušan 
Čurda z Prahy. Čest jeho památce!

V prvním pololetí uspořádal Spolek dva kon-
certy, a to koncert světoznámého Smetanova 
tria (Jitka Čechová – klavír, Jan Talich – housle, 
Jan Páleníček – violoncello) a komponovaný 
pořad Hudba našich velikánů (Monika Holá – 
přednáška, Miriam Kašparová – housle, Petr 

Jiříček – klavír). Dále se čle-
nové spolku v květnu zúčast-
nili Martinů festu a tradičního 
Otvírání studánek v obci Tři 
Studně.

V druhém pololetí v srpnu 
uspořádal náš spolek zájezd 
do Českého Krumlova na 
scénické představení orato-
ria Mesiáš od G. F. Händela 
(mimo jiné účinkoval i náš 
člen Roman Hoza) a od září 
pořádal Spolek čtyři koncerty, 
a to koncert nazvaný Géniové 
světové hudby v klavírních 

proměnách (účinkoval klavírní virtuóz a im-
provizátor Jiří Pazour), dále písňový koncert 
Francouzské epigrafy (Radka Rubešová – zpěv, 
Michal Svoboda – kytara), koncert Mužských 
sborů v evangelickém kostele v Borové (Muž-
ský pěvecký sbor B. Martinů města Poličky 
a Mužský sbor Vocatus ecumenicus městyse 
Jimramov pod vedením sbormistra Oldřicha 
Růžičky) a koncert České houslové sonatiny 
(Lucie Sedláková Hůlová – housle, Barbora 
K. Sejáková – klavír). Poslední akcí roku byla 
vernisáž výstavy obrazů Lýdie Edlmanové (hu-
dební program: Oldřich Růžička – zpěv, Petr 
Kašpar – klavír, Karolína Benešová – housle). 
Byla to již 108. akce pro veřejnost za třináctile-
tou historii Spolku Náš Martinů.

Většinu akcí pořádal Spolek ve spolupráci 
s Městským muzeem a galerií Polička, více 
informací najdete na https://www.cbmpolicka.
cz/cz/nas-martinu.

Jaroslav Dobiáš, předsedaSmetanovo trio v Poličce

Ekocentrum Skřítek z. s.
Ke konci srpna skončil 

projekt „Zájmové vzdělávání 
nás baví“, do kterého jsme 
byli zapojeni od roku 2020. 
V rámci projektu jsme letos 

ještě zvládli uspořádat jeden tandem, projekto-
vý den, sdílení zkušeností a účastnit se semi-
náře v oblasti osobnostního rozvoje. 

Potěšilo nás konstatování rodičů, že naše 
programy pro děti jsou tak zajímavě připrave-
né, že jsou ochotni za ně platit (v rámci projek-
tu byly zdarma).

Na podzim se konala každoroční akce Den 
stromů, což je zábavně vzdělávací program pro 
děti a žáky MŠ a ZŠ. Účastníci měli možnost se 
hravě seznámit s tematikou dřevin na čtyřech 
stanovištích:
�� Stanoviště Koloběh stromů – zde se žáci 

dozvěděli, jak strom vznikne, jak žije, co 
se děje, když zahyne a mnoho dalších 
souvislostí. Nadšeni byli z možnosti vidět 
živé mloky. 

�� Ošetřování stromů – in-
formace přímo od profe-
sionálního stromolezce. 
Viděli opravdové nástroje, 
které při své práci použí-
vá, a jakým způsobem se 
stromy ošetřují. 
�� Dřevohrátky – mnoho 

různých her ze dřeva a se 
dřevem či o lese (puzzle, 
obrácená káča, kururin 
a další). 
�� Tradičně se promítal 

Krátký film o přírodě, ten-
tokrát o Veverce Zrzečce 
či o Tuláčkovi, krátké 
video srny se srnčetem za okny našeho 
ekocentra a reálné záběry z přírody od 
kameramana přírody Lukáše Picha, což 
se dětem moc líbilo.

Hlavním organizátorem všech akcí, případ-
ně lektorem vzdělávacích programů pro žáky je 
Ing. Eva Audrlická (Janečková).

Za Ekocentrum Skřítek z. s.
Ing. Eva Audrlická

U pařezu
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MaTami, centrum pro rodinu z.s.
Jsme nezisková organi-

zace zaměřená na preven-
tivní a podpůrné aktivity 
pro rodiny s malými dětmi, 
nastávající rodiče, dospí-
vající i seniory.

Aktivity máme otevřené široké veřejnosti – 
pravidelné dopolední kluby rodičů s dětmi, 
odborné poradny (poradna zdravého životního 
stylu, ekonomická, právní, logopedická, ho-

meopatická, psychomotorického vývoje, zdra-
votní, sociální), svépomocné skupiny (porucha 
autistického spektra, potravinové alergie, pod-
pora psychiky), kurzy, diskusní skupiny, dílny, 
tábory i cvičení.

Nejúspěšnější akce roku – cyklus besed 
Předporodního povídání, diskusní skupiny Po-
vídání o dospívání, Bazárky dětského oblečení, 
letní příměstské tábory, tvořivé dílničky pro 
dětičky.

V roce 2023 naše akce navštívilo 1 910 dětí 
a 1 847 dospělých.

Fungujeme díky nepostradatelné finanční 
podpoře MPSV, města Poličky, Pardubického 
kraje a spolupráce s CBM.

Děkujeme všem, kdo nám fandí a podporují 
nás!

Za tým MaTami 
Martina Mihulková

Mužský pěvecký sbor B. Martinů města Poličky z. s.
MPS B. Martinů je spolek, který sdružuje jak 

zájemce o mužské zpívání, tak čestné členy.
V současné době spolek sdružuje 21 členů.
Hlavní činností spolku jsou pravidelná se-

tkávání na zkouškách pěveckého sboru.
Cílem činnosti spolku je reprezentovat měs-

to Poličku a jméno B. Martinů formou koncert-
ních vystoupení. 

V roce 2023 MPS B. Mar-
tinů provedl sedm pěveckých 
vystoupení. Důležité koncerty 
v roce 2023: Martinů fest.

�� Kontakt: Oldřich Růžička,  
oldaruzicka@seznam.cz, 
tel.: 775 729 600

Oldřich Růžička, sbormistr

_ poličské spolky

Divadelní spolek Tyl Polička
Skupina s názvem „Mladý kočovníci“ ko-

čovala se hrou Balada o Franku Youngovi na 
trase Březiny, Krásné, Daňkovice, Jimramov 
a Korouhev. Derniéra představení proběhla 
26. 12. 2023 v Divadelním klubu.

Další kočovná skupina POPRASKD se po-
hybovala se hrou Legruti po netradiční, ale 
úspěšné trase po obcích Kadov, Sněžné, Daň-
kovice, Jimramov a Pustá Rybná.

Žáci naší Divadelní školy pod vedením 
MgA. a Mgr. Veroniky Jílkové zrealizovali 
velice povedenou hru Koule, kde v hlavní roli 
Mileny exceloval Kryštof Klepárník. Dlužno 
podotknout, že i všichni ostatní herci a herečky 
byli parádní a bez chyby. Koncem roku všichni 

žáci vystoupili v nacpaném Divadelním klubu 
v předvánočním představení Zvířátka, loupež-
níci a Vánoce, dále ve hře Prolhaný Jack a ve 
Vánočních etudách.

Co se kamenného divadla týče, začaly 
zkoušky lehce upravené hry bratří Čapků Ze 
života hmyzu, jejíž premiéra s více než čtyřiceti 
aktéry bude 5. dubna 2024.

Nedílnou součástí naší činnosti je pak Diva-
delní klub. Informace o něm najdete jinde v této 
ročence. Pro poličské kapely také provozujeme 
zdarma hudební zkušebnu.

Díky všem za ochotnou ochotnickou práci.
P. Erbes

Koule
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Skautský rok 2023 střediska Tilia v Poličce
Rok 2023 byl pro skautské středisko Tilia 

v Poličce dobrým rokem, členská základna 
byla stabilní, cca 120 registrovaných. 

Mimo pravidelných schůzek a výprav se 
40 našich členů zúčastnilo v květnu pětiden-

ního Národního skautského jamboree v Hradci 
Králové s bohatým programem. 

Vyvrcholením skautské činnosti je vždy letní 
tábor, který se opět konal na našem tábořišti 
u Nedvědičky, tentokrát na motivy řecké my-
tologie. Roveři a oldskauti pomáhali hlavně při 
brigádnické činnosti a skupina oldskautů splu-
la další úsek řeky Otavy ke Strakonicím, kde 
poličtí skauti tábořili v roce 1928. 

Každoroční starostí je zajištění provozu 
a údržby celostátně využívané skautské zá-
kladny Maděra, kde v létě 
proběhlo šest běhů táborů 
a kurzů. V roce 2023 jsme, 
i díky finanční pomoci města 
Poličky, vyměnili stará střešní 
okna (havarijní stav) a odbor-
ně prořezali z důvodu bezpeč-
nosti vzrostlou lípu u hájenky. 
Zajistili jsme také nutný nátěr 
plechové střechy u letní ku-
chyně. 

Též se nám podařilo získat dotaci z MŠMT na 
zásadní rekonstrukci skautského domu na Par-
kánech, na výměnu střešní krytiny, oken, dveří 
a opravu fasády, která proběhne v roce 2024. 

Poděkování patří všem aktivním činovníkům, 
členům, rodičům a příznivcům. Více informací 
na webu www.skauting.cz/policka.

Mgr. Petr Nožka
vedoucí střediska

Národní skautské jamboree v Hradci Králové

_ poličské spolky

Společnost Bohuslava Martinů v Poličce 2023
V pondělí 3. dubna jsme zorganizovali v aule 

Gymnázia Polička projekci filmu Jaroslava 
Hovorky Mariken z Nimegue. Připomněli jsme 
si natáčení opery B. Martinů, které probíhalo 
mimo jiné v Poličce u kostela sv. Jakuba a na 
nádvoří hradu Svojanov. Potom jsme se se-
známili se změnami vyplývajícími z výborové 
schůze konané v Praze 27. března. 

V dubnu nás potěšil závěrečný koncert 
13. ročníku Celostátní soutěžní přehlídky Mlá-
dí a B. Martinů. V květnu jsme navštívili kon-
certy 26. ročníku Martinů festu. 

V sobotu 3. června jsme uspořádali zájezd 
do Vlčkova u Litomyšle, kde zakladatel polič-
ské pobočky Jan Kapusta obnovil v roce 1983 
tradici otvírání a čištění studánek. Letošní 
36. ročník představil pestrý program v přírod-
ním areálu U Studýnky. Vrcholem byla kantáta 

Otvírání studánek, tentokrát v podání Pardu-
bického dětského sboru Iuventus Cantans 
a dětského pěveckého sboru Cantato Skuteč 
pod vedením sbormistra Zdeňka Kudrnky. Dále 
účinkovali Helena Hozová (soprán), Leoš Krej-
čí (baryton) a Josef Pejchal (recitace). 

V srpnu nás okouzlila akce Zažít Martinů 
připravená Centrem B. Martinů. Využili jsme 
pozvání na koncerty pořádané Spolkem Náš 
Martinů a ZUŠ B. Martinů. 

V pátek 8. prosince jsme zrealizovali tradiční 
zájezd do Rudolfina na festival Dny B. Martinů. 
Česká filharmonie s dirigentem Tomášem Ne-
topilem uvedla Lineckou symfonii W. A. Mo-
zarta a špičkové koncertní provedení Ariadny 
od B. Martinů.

Ellen Erbesová

Vlčkov – Otvírání studánek

Tábor Nedvědička
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_ poličské spolky

Pionýr Polička v roce 2023
Během roku probíhala pravidelná činnost 

filmového, vodáckého a zdravotnického oddí-
lu. Krom běžné celoroční činnosti jsme opět 
pořádali dva letní tábory. Pionýr Polička má 
aktuálně 50 registrovaných členů.

Zřejmě nejzajímavějším počinem „Filmáčů“ 
byla účast v soutěži Královských věnných měst 
týkající se natočení krátkého filmečku lákající-
ho turisty do Poličky. Nakonec jsme zvolili jako 
základní myšlenku návštěvu malého Pražáka 
Luďka. V diváckém hlasování jsme skončili 
třetí (díky všem hlasujícím). V hlasování od-
borné poroty nás jeden porotce, na rozdíl od 
ostatních, totálně odepsal, díky čemuž jsme 
skončili na pátém místě. Naše „díla“ můžete 
zhlédnout na Youtube (Filmáč Polička).

VOP neboli Vodácký oddíl Pionýra se schá-
zel v klubovně, podnikal řadu výprav a zor-
ganizoval vodácký tábor po řece Hron. Jejich 
výpravy byly rozmanité: Ledová Praha, Babí 
díra, řeky Bosny a Hercegoviny, plavby na 

Synském rybníku, akce Přes 
tři jezy – vodácká výprava 
přes otevřené pražské jezy, vo-
dácké slavnosti na Damašku 
a některé další.

Členové oddílu „Zdravoťák“ 
byli letos trochu smolní, ne-
boť je „červenokřížíci“ zapo-
mněli pozvat na zdravotnickou 
soutěž, na kterou se pečlivě 
připravovali. V loňském roce 
postoupili do kraje, tak věřme, 
že v roce 2024 tento úspěch 
zopakují.

Hlavní tábor na Damašku 
se nesl v duchu bitvy u Ales-
ie, kde Caesar porazil keltského krále Vercin-
getorixe a o tom, že Keltové nebyli jen Asterix 
a Obelix.

Co se hospodaření týče, po roce nové stře-
chy jsme museli zakoupit čtyřkolku Isuzu, ne-

boť starý dobrý GAZ již dosloužil. Podařilo se 
také zajistit od Ministerstva školství ČR dotaci 
600 tis. Kč na tepelné čerpadlo na Damašek 
na rok 2024.

Petr Erbes

Svatojosefská jednota Polička z.s.
Začátkem roku 2023 proběhl tradiční Jor-

dánský ples. V červnu se spolek podílel na 
spoluorganizaci Běhu naděje, jehož výtěžek 

slouží na podporu boje s rakovinou. Děti, 
nejen školou povinné, se mohly rozloučit 
s prázdninami o prvním zářijovém víkendu na 
Zahradě U Mlýna a vydovádět se při soutěžích 
nebo na skákacím hradu. 

Celý rok pomyslně uzavřela vánoční besíd-
ka konaná třetí neděli adventní, kde diváky po-
těšila scénka s pastýři a zpěv dětí ze scholičky. 
Nechyběla tipovací soutěž na motivy „Co na 
to Češi“ a prezentace o českých vánočních 
rekordech.

Za významné finanční podpory města Po-
ličky byla dokončena rekonstrukce kotelny 
a instalace izolační a protihlukové stěny mezi 
velkým a malým sálem ve spolkovém domě 
Jordán.

Spolek nabízí široké veřejnosti prostory 
domu Jordán k pronájmu. Díky svému pro-
storovému uspořádání (velký sál, malý sál se 
samostatnou kuchyňkou) je ideálním místem 
ke konání rodinných oslav, svateb, prodej-
ních akcí, přednášek… Od dubna do října je 

návštěvníkům k dispozici Zahrada U Mlýna 
s dětským hřištěm, protahovacími prvky ne-
jen pro seniory a rozlehlým travním porostem.

Věříme, že prostory spravované spolkem 
budou v roce 2024 místem setkávání při růz-
ných akcích pořádaných nejen Svatojosefskou 
jednotou.

Více informací na www.jordanpolicka.cz.

�� Předseda spolku: 
Martin Baláš 
tel. 607 716 909
�� Správce domu Jordán: 

Mgr. Vít Kastner 
tel. 604 402 802

manželé Hamanovi

Zábavné odpoledne pro děti

Tábor Hron
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Pontopolis z.s. a Mime Fest
V roce 2023 jsme opět re-

alizovali nádherné projekty. 
Opět jsem získali podporu 
České rozvojové agentury 

a v celém Pardubickém kraji jsme na školách 
uspořádali 30 přednášek, workshopů aj. na 
téma Globální rozvojové vzdělávání. Podařilo 
se nám udělat nový jednoduchý web. 

Neskutečně jsme si užili Čas pro neobyčej-
né zážitky! Uspořádali jsme benefiční koncert 

s Idou Kelarovou a Čgavorenge na podporu 
sirotčince v Ugandě. 

Krásný byl opět festival Mime Fest, těšil se 
vyprodaným sálům. A nově jsme rozjeli pro-
jekt podpořený NPO a zaměřený na worksho-
py v oblasti mimického a cirkusového umění. 
Pontopolis by ale nebyl tak skvělý bez zcela 
zásadní podpory města Poličky, opět děkuje-
me Polič (s) ko!

Petra Jílková

Senioři ČR, Městská organizace Polička
Začátkem roku 2023 evidujeme v naší or-

ganizaci 289 členů. Nejrůznějších akcí jsme 
uskutečnili 34. 

Jsou to výlety v blízkém okolí i do vzdáleněj-
ších míst – poznávací, turistické i cyklovýlety, 
koupání v termálních lázních, relaxace ve Vel-
kém Mederu a v Piešťanech. 

Užili jsme si sportování při bowlingu, na hři-
šti v Poličce i v Pomezí, s úspěchem jsme se 
zapojili do sportování v Pardubicích. Pobavili 

jsme se v Tylově domě při oslavě MDŽ a v Ka-
menci při posezení u vína.

Vzdělávali jsme se při přednáškách z oblas-
ti bezpečnosti v silničním provozu, ověřovali 
jsme si naše znalosti v kvízových odpoledních. 
Zejména ženy jsou aktivní při zhotovování vý-
robků z hlíny, pedigu, dřeva i hlíny.

Na rok 2024 máme připraveno opět vel-
ké množství zajímavých akcí, které můžeme 
uskutečňovat díky našim sponzorům, zejména 

městu Polička. Že je naše činnost pro seniory 
zajímavá svědčí to, že přestože ti starší, zejmé-
na ze zdravotních důvodů končí, hlásí se k nám 
noví zájemci. Jsme druhou největší organizací 
seniorů v Pardubickém kraji – to je potěšující, 
ale i zavazující.

Za Městskou organizaci Senioři České re-
publiky v Poličce

Věra Fialová

Rybářské sdružení Vysočina 2023
Loňský rok byl již několikátý v řadě, kdy je 

znát, že lidé mají strach z růstu cen, a to pře-
devším energií a nákladů na bydlení. Ani my 
rybáři nežijeme ve vzduchoprázdnu a musíme 

na tyto nepříznivé jevy neustále reagovat. I tak 
ale můžeme rok 2023 hodnotit úspěšně.

Za rok 2023 do našeho sdružení vstoupi-
lo dalších 121 nových členů z mnoha měst 

a obcí naší země a současný 
stav členské základny pře-
sáhl již 2100 členů. Vysadili 
jsme celkem 130 tis. kusů ryb 
o váze 1150 q, z toho 25 tis. 
kaprů a amurů, 90 tis. pstruhů 
a sivenů a 15 tis. štik, okounů, 
candátů a sumců.

Hlavní starostí loňského 
roku bylo též odbahnění hlavní 
přehrady za celkovou částku 
pouhých 1.400 tis. Kč, což je 
pouze zlomek oficiální ceny. 
Musím poděkovat všem čle-

nům, kteří dobrovolně přispěli částkou vyšší 
než 200 tis. Kč a též i zastupitelům našeho 
města za dotaci 300 tis. Kč.

Poděkovat musím i Pardubickému kraji za 
dotaci 250 tis. Kč. Zbytek jsme uhradili z na-
šeho běžného hospodaření, které za loňský rok 
dosáhlo objemu téměř 15 mil. Kč.

Loňský rok můžeme hodnotit jako další rok 
našeho zodpovědného chování a hospodaření. 
Díky našemu nasazení a obětavosti jsme opět 
veškeré naše úkoly a akce skvěle zvládli, vše 
jsme do poslední koruny poctivě uhradili a ni-
komu nic nedlužíme. 

Do roku letošního tak vstupujeme s čistým 
štítem, což je hlavní předpoklad, že opět cíle 
letošního roku ke spokojenosti všech naplní-
me.

Jaroslav Martinů, hospodář sdružení
Zarybnění štikami

_ poličské spolky
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_ sportovní kluby a oddíly

Atletika Polička v roce 2023
V sezoně 2023 nastoupilo k alespoň jedno-

mu závodu 50 mladých atletů a atletek a dal-
ších asi 15 dospělých.

Týmové úspěchy:
�� Družstva mužů i žen ovládla Krajský 

přebor družstev a zúčastnila se baráže 
o II. národní ligu. Zde obě družstva (na 
fotce) obsadila 8. místo.
�� Družstvo přípravek děvčat (ročník 2012 

a mladší) obsadilo 2. místo v krajském 
finále přeboru družstev.

Individuální úspěchy:
�� Získali jsme celkem 13 vítězství v kraj-

ských přeborech jednotlivců napříč kate-
goriemi a 28 druhých nebo třetích míst.
�� Nejúspěšnější sběratelé medailí 

byli: Adéla Boháčová – první na 
600 m a 150 m, třetí na 60 m přípravek; 
Rozálie Machová – první ve vrhu koulí, 
druhá na 60 m, třetí na 150 m přípravek; 

David Beneš – první na 
60 m překážek a v troj-
skoku mužů, druhý ve 
skoku dalekém; Petr 
Hradecký první v hodu 
oštěpem žáků.
�� Dorostenec Samuel Šafář 

obsadil 9. místo na MČR 
v desetiboji a 10. mís-
to v hodu oštěpem 
a 12. místo v trojskoku 
v hale.
�� Lukáš Kvapil zazname-

nal na MČR veteránů 
5. a 7. místo.
�� Vítězství ve svých kategoriích v bě-

žeckém Poháru Iscarex získali Nela 
Boháčová, Adéla Boháčová, Tomáš Fliedr 
a Matěj Boštík.

Zorganizovali jsme 57. ročník Běhu kolem 
poličských hradeb, seriál závodů ve skoku 

vysokém ZŠ Na Lukách OPEN, běžecký seriál 
Střítežská míle a závod v maratónské štafetě. 
Oddíl funguje díky podpoře města Poličky 
a MŠMT a také díky poskytnutí zázemí od Ma-
sarykovy základní školy.

Ondřej Klimeš,  
předseda oddílu

TJ Štefanydes Polička v roce 2023
Členskou základnu spolku tvořilo 48 ak-

tivních registrovaných členů. Naše šachové 
kroužky ve spolupráci se SVČ Mozaika Polička 

navštěvuje téměř 30 dětí! Jsme za to velice 
rádi, mnozí později přechází do navazujících 
tréninkových skupin a účastní se soutěží. Rádi 
přivítáme další nové zájemce o svět 64 polí, 
a to nejen z řád mládeže!

Uspořádali jsme opět turnaje pro mládež 
i dospělé. Z nejvýznamnějších akcí je nutné 
zmínit Poličský rapid, který ovládl poličský 
odchovanec mezinárodní mistr Martin Červe-
ný (celkem 61 účastníků) a již 19. ročník Veli-
konočního turnaje mládeže, ve kterém po roce 
opět bez ztráty zvítězil chotěbořský Rudolf Jun 
(celkem 86 dětí).

Soutěže družstev pro nás byly více než 
úspěšné. Poličským družstvům se v krajských 
soutěžích podařil postupový „double“! Úspěš-
nější jsme byli pouze v sezóně 2012/13, kdy 
jsme dokázali dokonce postupový „triple“.

A tým se účastnil II. ligy již po jedenácté 
v řadě (8. místo z 12)! B tým ovládl KP II. třídy. 
C tým vyhrál všech 8 zápasů a ovládl Kraj-

skou soutěž! Je zajímavé sledovat, jak za naše 
družstva bojují hráči, jejichž věkový rozdíl činí 
i více než 60 let!

Soutěže družstev mládeže: V KP družstev st. 
žáků jsme skončili 4. z 10 družstev. Na MČR 
družstev st. žáků jsme uhráli 37. místo z 62 
účastníků.

Do Finále KP žáků se probojovali: Klára 
Chmelová (1. místo, D10-12), Matěj Kössler 
(8. místo, H12), David Findejs (6. místo), Mi-
chal Kössler (9. místo) a Adam Šafář (25. mís-
to) – všichni H14, Mikuláš Dolejš (19. místo, 
H16).

Klára Chmelová pak uhrála: 4. místo na 
Mistrovství Čech dívek do 10 let a 13. místo na 
MČR dívek do 10 let.

Více informací naleznete na nástěnce hos-
tince U Mrštíků, na našem Facebooku či webu: 
www.stefanydes.cz

David Schaffer

Poličští hráči na Finále KP mládeže  
na Horním Bradle
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Fitcentrum Veslo Fitko plavecký bazén
Veslování
Nejlepší v roce 2023
�� 1. místo v r. 2023 a celkově za 12 let 
15. místo – Michal Mrkos;
�� 2. místo a celkově za 12 let 35. místo – 

Ivo Mička;
�� 3. místo a celkově za 12 let 49. místo 

René Oplištil;
�� 4. místo a celkově 75. místo – Yoel 

Rodas;

�� 5. místo a celkově 100. místo – František 
Kosík.

Top 5 ženy celkově za 12 let
�� 1. místo – Jana Navrátilová;
�� 2. místo – Eva Petrová;
�� 3. místo – Alena Pokludová;
�� 4. místo – Hana Javůrková;
�� 5. místo – Silvia Vislocká (konkurence 
109 žen).

Top 5 muži celkově 
za 12 let
�� 1. místo a český 
rekord – Jiří Štěpánek;
�� 2. místo – Tomáš Lněnička;
�� 3. místo – Jindřich Jílek;
�� 4. místo – Jaroslav Petr;
�� 5. místo – Ondřej Jung 
(konkurence 421 mužů).

VESLO FITKO je tu pro muže, 
ženy, mládež, střední i starší 
generaci.

Pro štíhlé, pro lidi s nadváhou, silné i slabé, 
pro běžnou populaci i výkonnostní sportovce, 
prostě pro všechny.

Přijďte mezi nás zlepšit vaši postavu, kondi-
ci a díky tělesné námaze i psychický stav.

Nad blahodárností cvičení dnes již nikdo 
nepochybuje, je to činnost prověřená časem. 
A pakliže je posilovací trénink veden správným 
způsobem, doplněn kardio tréninkem, je nena-
hraditelným přínosem pro vaše zdraví.

Více informací o fitcentru na facebooku: Fit-
ko VESLO Polička

Jiří Štěpánek, kondiční trenér

Karate Polička
Oddíl Karate Polička funguje pod záštitou 

Střediska volného času Mozaika. Základnu 
tvoří skoro 50 karatistů ve věku od 7 let až po 
dospělé. Nejstarší aktivní člen oslaví příští rok 
65 let. 

Kromě sportovního karate se věnujeme také 
sebeobraně, Kyusho Karate a přípravka pro 
nejmenší má upravené tréninky s převahou 
rozvoje obecných pohybových schopností. 

Členové se scházejí 4x týdně pod vedením 
mistra Radovana Andrleho, IV. DAN. Jako 
trenéři mu asistují mistři Josef Král, II. DAN 
a Petr Hromádka, I. DAN a také Martin Kohut. 
Přípravku má na starosti Jakub Janáček a mistr 
Jaroslav Roušar, I. DAN.

Pro rok 2023 obsadil oddíl v TopTen oddílů 
EMESKAI ČR druhou příčku.

Mistrovství EMESKAI ČR, 
11. 11. 2023, Praha
�� 1. místo, Petr Štarmann 

Forma Tercia Set
�� 1. místo, Klára Lichtágová 

Forma Prima
�� 1. místo, Václav Nekvinda 

Boje muži B
�� 1. místo, Klára Lichtágová 

Boje ženy pod 16 let
�� 2. místo, Martin Kohut 

Forma Quinta set
�� 2. místo, Veronika Doleželová 

Boje ženy pod 16 let
�� 3. místo, Barbora Kohutova 

Forma Prima
�� 3. místo, Barbora Kohutova 

Boje ženy pod 16 let
Mezinárodní mistrovství ČR
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CYKLO-SKI klub Polička z.s.
�� Sportovní klub s ambicemi vést lidi 

k pohybu, organizovat pohybové aktivity 
mládeže i dospělých a pořádat lokální 
sportovní akce.
�� Cca 25 členů, financování: skupina Me-

desa, členové, příspěvek města Poličky
�� Hlavní sportovní aktivity: běžecké lyžová-

ní, IN LINE bruslení, cyklistika
�� Vytváření a údržba stop pro běžecké 

lyžování v areálu Na Salaši
�� Možnost otestovat svoji fyzickou zdatnost 

(www.sport-test.cz).

Hlavní aktivity a výsledky 
v roce 2023:
Vydrželi jsme v pohybu, kondici, ve zdraví 

a v dobré náladě. 
Účastnili se řady akcí, uspořádali jsme dva 

úspěšné závody.

Lyžování
�� Cca 35 dnů jsme v Poličce jezdili na běž-

kách v námi upravených stopách. Stopy 
využívalo mnoho lidí i mládež a rodiny 
s dětmi z Poličky, Svitav i okolí. 
�� Stopy využívaly i jiné sportovní kluby, 

např. Sportreg ex Poličáka Karla Srnské-
ho, kam se nám přesunuli naši mládež-
níci i s části sponzoringu, neboť Karel to 
v NMNM s dětmi dělá velmi dobře.

Účastnili jsme se :
�� Jizerské 50, 15 závodníků 

z Poličky a okolí
�� 2 týmy jsme jeli Krkonoš-

skou 70
�� 3 jsme pak jeli i Marcia 

Longa 70 km
�� a 1 Vasův běh 90 km

IN LINE
�� Uspořádali jsme opět 2 

závody seriálu RVYTO – 
kolečkové lyže + IN LINE 
brusle, jako Memoriál 
Petra Vlčka. 
�� Nová rekordní účast 75 lidí, závěr na 

Lucáku.
�� Účastnili jsme se 24 H Le Mans Rollers 

extrémního IN LINE maratónu týmů na 
24 hodin ve Francii.

Cyklistika
�� Uspořádali jsme opět, již 37. ročník 
Časovky na Lucký vrch s účastí cca 150 
závodníků. Tradiční oslava pohybu, spo-
lečenství a přírody naší Vysočiny.
�� Výsledky odchovanců: 

 � Patricie Srnská v reprezentaci žen CC 
MTB, 

 � Šimon Němec účast na MS MTB 
eliminátor.

 

Další rok s válkou za rohem i ekonomic-
kou krizí zdůraznil význam sportovních klubů, 
spolků a důležitost a nenahraditelnost místní-
ho společenství. Budeme ho udržovat a rozši-
řovat. 

Těšíme se na setkání ve stopě i bruslích 
a rádi vás všechny uvítáme na akcích pořáda-
ných naším spolkem. 

Aktualizované informace najdete:
��  na našem webu: www.cyklo-ski-policka.

cz
��  a na Facebooku www.facebook.com/

cyklo.ski.klub.policka/
Otakar Klepárník, předseda

_ sportovní kluby a oddíly

IN LINE 24H le mans

Marcialonga 2023 Časovka na Lucák
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HC Spartak Polička z.s.
Hokejový klub měl v činnosti 8 družstev. 
A mužstvo hrálo Krajskou ligu Pardubické-

ho a Královéhradeckého kraje a skončilo na 
15. místě. V „Poháru Vl. Martince“ jsme obsa-
dili 3. místo.

B mužstvo hrálo oblastní ligu pořádanou 
okresním svazem Ústí nad Orlicí. Cílem sezony 
byla obhajoba 3. místa. To se však nepovedlo, 
a nakonec z toho byla nepopulární bramborová 
medaile, tedy 4. místo.

Kategorie juniorů a dorostu jsme pro nedo-
statek hráčů vůbec neobsadili. 9. třída hrála 
soutěž díky sloučení s Moravskou Třebovou. 
Základní část hrána ve skupinách po 6 účast-
nících jednokolově. První 2 družstva z kaž-
dé skupiny hrála v další části soutěže o titul 
a ostatní ve skupinách o umístění – 8 účastní-
ků, čtyřkolově. V základní i nadstavbové části 

„deváťáci“ obsadili shodně 4. místo. Starší žáci 
v základní skupině, která měla 8 účastníků, 

prohráli pouze s Pardubicemi 
a obsadili 2. příčku před Čes-
kou Třebovou. V další fázi sou-
těže měli za soupeře Liberec, 
Mladou Boleslav, Hradec Krá-
lové, Pardubice, Vrchlabí, Dvůr 
Králové, Náchod. Hrálo se opět 
dvoukolově a kluci obsadili 
v silné konkurenci 5. místo, je-
diný bod za Libercem. Skupina 
o konečné 5.-8. místo se hrála 
opět dvoukolově – 3 výhry, 3 
prohry, 2. místo za Vrchlabím.

Mladší žáci „profrčeli“ celou 
sezónou suverénně a zaslou-
ženě zvítězili, sehráli 22 utkání, 18 výher, 4 
prohry, 320 vstřelených branek. Družstva 4., 
3. a 2. třídy odehrála své soutěže v podobě 
turnajů v minihokeji. V každém turnaji sehráli 
2 utkání. 4. třída odehrála 26 utkání,3. třída 20 

a 2. třída 18 utkání. I minulý rok probíhal 2x 
týdně trénink základny, výuka těch nejmenších. 
Do základny se během celé sezóny přihlásilo 
46 dětí.

Sk8 Slalom Polička z.s.
Sezona 2023 byla pro poličský, ale i český 

skate slalom jednou z nejúspěšnějších vůbec. 
Pro poličský klub bylo prioritou přimět ke 
skejtování více mladších jezdců. Začali jsme 
se proto zaměřovat více na nábor a trénink 
úplných začátečníků, což neslo ovoce v po-
době zhruba 20 nových skejťáků, kteří poctivě 

trénují i přes zimu a těší se na první závody 
v roce 2024. 

Mimo nábor nových tváří byli velmi úspěš-
ní i ti zkušenější. Začalo to skvělými výsledky 
v průběhy sezony v Českém poháru, pokračo-
valo vynikajícími umístěními na Mistrovství 
Evropy a celá sezona vygradovala v září na 
Mistrovství světa v Salemu (USA). Český re-

prezentační tým měl 13 jezdců 
a nám se podařilo do týmu do-
stat 6 Poličáků! Lukáš Martinů, 
Tereza Dvořáková, Petr Marti-
nů, Dušan Dvořák, Emily Mar-
tinů a Petr Matouš. Výsledky 
byly neskutečné nejenom pro 
naše jezdce z Poličky, ale pro 
celý reprezentační tým. Celou 
cestu můžete vidět v krátkém 
dokumentu „Čtvrté pípnutí“, 
který měl premiéru v Divadel-

ním klubu a brzy bude dostupný online. Petr 
Martinů se stal mistrem světa v kategorii AM, 
Emily Martinů v Junior-girls, Tereza Dvořáko-
vá byla na druhém v místě v junior-girls, Lukáš 
Martinů se stal mistrem světa v kategorii Juni-
orů, Dušan Dvořák obsadil 11. místo v katego-
rii AM a Petr Matouš 3. místo v kategorii PRO. 

Uspořádali jsme tři závody v roce 2023, při-
čemž první „malé“ závody byly premiérou pro 
naše nové skejťáky. Tradičně v srpnu Polička 
hostila mistrovství Evropy, které se po orga-
nizátorské stránce moc povedlo a děkujeme 
všem, kteří s organizací pomáhali. A v září 
jsme na cyklostezce stanovili nový světový 
rekord v délce slalomu, který měl 700 kuželů!

Děkujeme všem za velkou podporu, městu 
Polička v čele. Sezona 2023 byla famózní, ale 
makáme na tom, aby 2024 byla ještě lepší! 
Těšíme se na vás 10. a 11. srpna na závodech.

ME Policka 2023

Starší žáci
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Sportovní kluby Polička, z.s.
Oddíl kopané byl v Po-

ličce založen v srpnu 1922. 
Vloni v létě jsme oslavili 
úctyhodných 101 let od za-
ložení.

V současnosti má oddíl kopané 9 fotbalo-
vých mužstev různých věkových kategorií, ve 
kterých je aktivních 139 členů.

�� Fotbalová školička
�� Mladší přípravka – Krajský přebor Pardu-

bického kraje
�� Starší přípravka – Krajský přebor Pardu-

bického kraje
�� Mladší žáci – Krajský přebor Pardubic-

kého kraje
�� Starší žáci – Krajský přebor Pardubické-

ho kraje
�� Dorost U19 – I. A třída Pardubického 

kraje
�� Dorost U17 – Krajský přebor Královehra-

deckého a Pardubického kraje

�� Muži „B“ – Okresní 
přebor Svitavska
�� Muži „A“ – I. A třída 

Pardubického kraje

Areál SK Polička
V areálu se nachází 2 trav-

naté hrací plochy (tréninkové 
osvětlené), hřiště s umělým 
povrchem na házenou a ho-
kejbal. Po celý rok je možnost 
ubytování v autokempu, uby-
tovně a k občerstvení je k dis-
pozici celoročně otevřená hos-
poda s venkovním posezením. 
Hospoda i autokemp byl v roce 2020 pronajat 
soukromým osobám, zrekonstruován a změ-
něn i název na „V ofsajdu“. V prostorách polič-
ského stadionu je také hodně využívaný street 
workoutový park. Den fotbalu 2023 – opět 
v našem areálu hudební festival Den fotbalu, 
kdy areál celé 2 dny doslova praskal ve švech… 

součástí Dne fotbalu byl i Turnaj v malé kopané 
za účasti 32 mužstev z celé ČR.

Oddíl kopané je vedený výkonným výborem 
SK Polička, jehož předsedou je Ing. Roman Ky-
silko, místopředsedou Ing. Jozef Opina a členy 
výboru pak jsou Václav Obolecký, Martin Klein, 
Jarmil Andrle a Petr Scheib.

Starší žáci – vítěz Poháru Předsedy Pardubického kraje

SK Polička – oddíl házené
V roce 2023 se naše týmy zúčastnily sou-

těží Liga Vysočiny, které spolupořádají krajské 
svazy házené Kraje Vysočina a Pardubického 
kraje, v těchto kategoriích:

�� jaro – házená 4+1 a 5+1, starší žákyně
�� podzim – mladší žákyně, mladší doros-

tenky
Ve všech kategoriích jsme odehráli řadu 

utkání také v Poličce, v hale gymnázia. Těší 
nás, že počet diváků se po-
stupně zvyšuje i přes omeze-
né prostory haly. Se zvyšující 
popularitou házené v Poličce 
se postupně navyšuje počet 
členek našich týmů. V sou-
časné době máme v týmech 
35 děvčat ve věku od 8 do 
16 let. A nejsou to pouze dívky 
z Poličky, ale také z okolních 
obcí – Borová, Borovnice, 

Horní Újezd, Korouhev, Lezník, Lubná, Oldřiš, 
Pomezí, Poříčí u Litomyšle a Telecí.

I tak mezi sebou rádi přivítáme nové tváře – 
dívky narozené v roce 2014 a mladší. Mohou 
se přijít podívat (s rodiči) na naše tréninky 
v úterý a v pátek a zkusit si házenou s námi. 
Tréninky jsou od října do dubna v hale gym-
názia a od května do září na venkovním hřišti 
v areálu fotbalového stadionu. 

V případě zájmu také můžete kontaktovat tre-
néry Marcelu Běhounovou (tel. 602 284 848) 
nebo Libora Škorpíka (tel. 605 915 747).

Na závěr bychom chtěli poděkovat všem ro-
dičům našich hráček za jejich podporu, spon-
zorské dary a pomoc při zajišťování dopravy na 
turnaje.

Za oddíl házené SK Polička
Ing. Libor Škorpík

Poličské házenkářky
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Stolní tenis 2023
Pinkponk v Poličce stále žije, a nutno říci 

že největším úspěchem je bezesporu to, že 
v Sokolovně v Poličce bývá velmi plno. Během 

tréninků i zápasů je herna plná hráčů různých 
věkových kategorií a stolní tenis baví. V pro-
bíhající sezóně hraje A mužstvo zápasy kraj-

ského přeboru a tři družstva 
se účastní okresního přeboru. 
Nutno říci, že Polička tak je 
v současné době největším 
okresním stolně-tenisovým 
klubem. V těchto družstvech 
postupně zapojujeme i mládež, 
protože bohužel na okresní 
úrovni není žádná pravidelná 
soutěž pro děti, tak nezbývá 
než jezdit po turnajích jednot-
livců v rámci bývalého Výcho-
dočeského kraje. 

Nově v sezoně 2023/24 od-
díl stolního tenisu TJ Spartak 

Polička uspořádal ve dvou víkendech (říjen 
2023 a únor 2024) Východočeské bodovací 
turnaje mládeže v kategoriích U13 a U17+U19. 
Turnaje jsou pořádány pro mládež Pardubické-
ho a Královehradeckého kraje.

Největším úspěchem v roce 2023 je vítěz-
ství Martina Baláše na regionálním turnaji U13 
v Hradci Králové. V kategorii starších – U15, 
kam se pro letošní sezonu Martin posunul je 
už konkurence těžší, ale výsledky se dostaví 
postupně. Nyní na něj výborně navazují Matěj 
Kössler a také Lukáš Klusoň, kteří v U13 po-
stupně pronikají ve velké konkurenci mezi lepší 
stolní tenisty východních Čech. 

Pokud byste chtěli stolní tenis hrát, budete 
vítáni v pátek od 14:30 v Sokolovně v Poličce 
na tréninku mládeže.

Za oddíl Josef Baláš

Tenisový rok 2023
Rok 2023 byl pro náš oddíl už třetí v řadě, 

kdy jsme proti letům dřívějším nemohli provo-
zovat nafukovací halu. Po dvou letech covido-
vých byly tentokrát na vině ceny energií.

To neznamená, že by naši hráči, a hlavně děti 
v zimě netrénovali. Využívali jsme sportovišť 
v našem okolí. A sezona se opět naplno rozjela 
na venkovních kurtech od května do října.

Soutěží družstev se zúčastnilo pět týmů.
�� Minitenis: děti 6 a 7 let. V základní 

skupině skóre zápasů 1:5, ve skupině 
útěchy 1:3
�� Babytenis: děti 8 a 9 let. Skóre zápasů 2:1 

a celkově 2. místo
�� Mladší žactvo: skóre 0:4 a 5. místo
�� Starší žactvo: skóre 4:2 a celkově 3. místo
�� Senioři: skóre 1:6 a celkově 7. místo.

Mezi jednotlivci byl naší vlajkovou lodí opět 
Vojtík Zerzán v kategorii babytenis, který za 
finanční podpory oddílu a města odehrál, co 
se dalo.

Vojtík odehrál 29 turnajů po celé republice. 
Jeho bilance je neuvěřitelná 13x 1. místo, 5x 
druhé a 5x třetí místo. Celkem odehrál 177 zá-
pasů s aktivní bilancí 149:28.

Navíc se zúčastnil Mistrovství ČR jednotliv-
ců v Rakovníku a MČR družstev v Prostějově.

Oddíl prováděl pravidelnou údržbu areálu 
a největší investiční akcí byla výměna oken 
v prvním patře a oprava podlahy ve vestibulu.

Oddíl tenisu měl v roce 2023 celkem 45 čle-
nů.

Zdeněk Jílek

Z našich turnajů

Vojta Zerzán

TJ Spartak Polička, z. s.
V roce 2023 Spartak sdružoval 5 oddílů – 

volejbal, tenis, stolní tenis, lyžování a rekre-
ační sporty. Na konci roku měla TJ 403 členů. 
TJ Spartak provozuje Sokolovnu, venkovní 
volejbalové kurty, tenisové kurty a budovu te-
nisu, lyžařský vlek se zázemím, půjčovnou lyží 

a zasněžování svahu. Kromě oddílů v Sokolov-
ně sportují dvě školy ZŠ Sádek a SOŠ a SOU 
Polička. V prostorách je i posilovna, spinning 
a Fit - Fun Studio Aleny Pavlišové, které nabízí 
širokou škálu využití pro muže a ženy. Soko-
lovnu lze využívat i na soukromé akce, a to 

svatby a různé oslavy. Sokolovna se neustále 
udržuje, zvelebuje, probíhají opravy, aby byla 
provozu schopná. V letošním roce proběhla 
generální oprava komínů Sopkolovny.

Předseda TJ Spartak Polička  
František Harašta
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Oddíl odbíjené TJ Spartak Polička
Děvčata a chlapci z našeho oddílu bojova-

li v krajských přeborech, ligových soutěžích, 
v Českém poháru a na Mistrovství republiky 
mladších žákyň. V mládeži tvoříme nadpolo-
viční většinu celého Spartaku.

V krajském přeboru přehazované dívek naše 
děvčata Justýnka Bednářová, Julinka Dohna-
lová, Adélka Nespěšná, Zuzka Neudertová 
a Péťa Popelková skončila na krásném 3. místě.

V kategorii Trojek D1 děvčat ročník 2010, 
2011 jsme vybojovali 5. a 13. místo. V kate-
gorii Trojek D2 brala děvčata 5. místo. Kluci 
v Trojkách CH dosáhli o kousek lepší umístění 

– 4. a 11. místo.
Doba bronzová pokračovala i v kategorii 

mladších žákyň. 
V kategorii starších žákyň jsme skončili na 

nepopulárním bramborovém umístění. 
Naši kluci kadeti hráli společnou soutěž 

se staršími žáky, kde obsadili 2. místo. Ve své 
věkové kategorii měli právo bojovat v kvalifika-
ci o extraligu kadetů, ale z kvalifikace se jim 
postoupit nepodařilo. 

Kadetky nastupovaly 
v 2. lize. V této republikové 
soutěži se nám podařilo ligu 
udržet, avšak z důvodu ge-
nerační výměny jsme ligu na 
3 roky zapůjčili TJ Sokolu 
Havlíčkův Brod. Větší ambice 
jsme měli v Českém poháru, 
kde jsme se dokonce dostali 
i do první osmičky turnaje. 
Celkově výborné 14. místo.

Účast na tradičním turnaji 
v Kvasinách přinesla vítěz-
ství našim mladším žákům 
a děvčatům dvě pátá umístění. 
Stejná umístění získaly mladší, 
starší žákyně a kadetky na Zmrzliňáku v Lupe-
nici.

V turnajích nadějí si kluci i děvčata odvezla 
z pořádaných turnajů druhá místa.

Velkou radost nám dělají naděje v barev-
ném minivolejbale. V roce 2023 se pořádalo 
7 turnajů. Polička brala napříč kategoriemi 5x 
2. místo, 4x 3. místo a máme i 1. místo v kate-

gorii oranžových – Petra Popelková a Justýna 
Bednářová.

Mezi dospělými hráli muži krajský přebor 
II. třídy a skončili čtvrtí.

Naší hlavní prázdninovou akcí je volejbalové 
soustředění v Česticích.

Předsedkyně oddílu odbíjené 
Mgr. Ludmila Haraštová

_ sportovní kluby a oddíly

Kadetky

Plavecký oddíl Orka Polička, z.s.
Plavci z oddílu Orka Polička se v roce 2023 

zúčastnili 2 krajských plaveckých soutěží v jar-
ním termínu v Trutnově a na podzim v České 
Třebové. V České Třebové se zúčastnili také 
poháru o Cenu Třebovské Lokomotivy.

V roce 2023 bylo v oddíle 23 dětí od 6 let 
až po mladší dorostenky. Tréninky probíhají 
dvakrát v týdnu (pondělí, středa) 1,5 hodiny. 
Děti jsou rozděleny do dvou družstev: družstvo 
A a přípravka. Plavce trénuje předseda oddílu 
Zdeněk Jandík.

Jarních dvoudenních kraj-
ských závodů v Trutnově 12ti-
letého žactva a starších se zú-
častnily 4 plavkyně. Účastnice 
si vylepšily své osobní rekordy 
a umístily se v první a druhé 
desítce.

Poháru o Cenu Třebovské Lokomotivy se 
zúčastnila Bára Slavíková. Podzimních dvou-
denních krajských závodů 12tiletého žactva 
a starších v České Třebové se zúčastnily 
Barbora Graciasová, Adéla Nguyen a Barbora 
Groulíková. Poličské plavkyně se mezi ostat-
ními účastníky neztratily a vylepšily si své 
osobní rekordy.

Sportu zdar!
Plavci a trenér  

Plaveckého oddílu

Plavecký oddíl se svým trenérem
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Gymnázium Polička
Gymnázium Polička nabízí všeo-

becné vzdělání ve čtyřletém a osmi-
letém oboru. Zájem o studium doklá-
dá jak naplněnost jednotlivých tříd, 
tak také fakt, že o školu mají kromě 

žáků poličských a spádových základních škol 
zájem i uchazeči ze vzdálenějších míst regionu.

Škola disponuje moderním zázemím a vyba-
vením pro výuku a pro sportovní a další volno-
časové aktivity. V uplynulém roce byl zdárně 
dokončen projekt I-KAP II, díky němuž se 
podařilo kompletně zrekonstruovat a vybavit 
učebnu biologie. 

Mimo to mají studenti od září 2023 nově 
k dispozici upravené prostory klubovny určené 
pro relaxaci a odpočinek.

V průběhu studia se studenti účastní celé 
řady přednášek, workshopů, praktických ex-
kurzí a jazykových a vzdělávacích pobytů v za-
hraničí. 

Vedle dlouholetého partnerství s gymnázi-
em v německém Tangermünde se díky zapojení 
do programu DofE (Mezinárodní cena vévody 
z Edinburghu) a pokračující účasti v projektu 

Erasmus+ daří spolupráci roz-
šiřovat o partnerské školy na 
Slovensku, v Rakousku, Ně-
mecku, ve Spojených státech 
amerických a nově také ve 
Francii.

Škola cíleně usiluje o pro-
pojení a spolupráci s různými 
institucemi působícími na 
Poličsku a snaží se tak svým 
dílem přispívat k veřejnému 
dění ve městě a přilehlém re-
gionu. Mezi aktivity s tímto 
průsečíkem patří již tradiční 
akce jako happening Pamatuj!, 
připomínka tématu lidských 
práv prostřednictvím Maratonu psaní dopisů 
či připomenutí pomnichovských události ve 
městě v rámci projektu Polička 1938. Mezi 
další tradiční akce školy patří studentská slav-
nost Majáles či Studentský ples v Tylově domě.

Zájemcům o studium můžeme doporučit 
prohlídku školy v rámci dne otevřených dve-
ří v obvyklém prosincovém termínu či využít 

možnosti zažít studium na gymnáziu „naživo“ 
při dni otevřené výuky. Uchazečům gym-
názium tradičně nabízí možnost přípravy na 
přijímací řízení v podobě přípravných kurzů 
a přijímaček nanečisto. Bližší informace jsou 
k dispozici na www.gympolicka.cz.

Josef Dvořák
ředitel školy

SOŠ a SOU Polička
SOŠ a SOU Polička pokračuje ve vzdělávání 

zájemců v oborech Kuchař-číšník, Řezník-uze-
nář, Cukrář, Gastronomie, Hotelnictví a cestov-
ní ruch. Stále více se zaměřuje na rozvoj pra-
xe svých studentů, a to například navýšením 

počtu smluvních míst, kde se studenti realizují. 
Novinkou je postupné zakládání studentských 
firem, jež mají být smysluplnou přípravou na 
reálný pracovní život. Pilotním programem 
je zde fungování GOSTAR, studentské firmy 

poskytující služby v oblasti 
gastronomie. Její čtyřchodo-
vé menu propagující moderní 
kulinářské metody v sympatic-
kém prostoru školy Vám bylo 
představeno v Jitřence a v do-
hledné době tuto netypickou 
restauraci můžete i navštívit, 
viz webové stránky gostar.re-
servio.com. 

Podstatnou součástí pro-
fesní přípravy našich žáků je 

samozřejmě i hojná účast na kurzech a sou-
těžních přehlídkách, které jsou studentům cen-
ným pomocníkem v praxi. 

Žáci měli opět možnost absolvovat kurz 
Barman, Barista, Teatender, Carving, Somme-
lier či semináře rozvíjející cukrářské techniky. 
K význačným oceněním našich studentů pak 
patří celorepublikové medailové pozice v bar-
manství, baristice, carvingu a cukrařině. 

Za mnohé úspěchy jmenujme prestižní zlato 
z Řeznické sekyry, vítězství v Team Challenge 
a prvenství v Gastro. 

Všem zúčastněným děkujeme za příkladnou 
reprezentaci školy a přejeme hodně sil k dosa-
žení dalších úspěchů v pracovním a osobním 
životě.

J. Boháčová, SOŠ a SOU Polička

Majáles

_ poličské školství
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Základní škola Na Lukách Polička
Žákům naší školy nabízíme kvalitní základy 

vzdělání a s kolegy u dětí rozvíjíme nadání, 
rozumové i fyzické schopnosti a posilujeme 
zdravý vývoj osobnosti.

Během roku bylo mnoho inspirujících akcí, 
např.
�� Výměnný pobyt žáků v maďarském Ebes 

s návštěvou unikátních parků.
�� Lyžařské kurzy, pořádané i na prvním 

stupni, měly velký ohlas.
�� Projektové dny ve spolupráci s Gymná-

ziem Polička, kde opakovaně probíhala 
projektová výuka zaměřená na přírodní 
vědy.
�� Zahradní slavnost, pořádaná ve spoluprá-

ci se spolkem rodičů, při které probíhá 

hravou formou neformál-
ní začlenění prvňáčků do 
školy.

Všechny další informace 
můžete najít na webu školy 
a na YouTube kanálu školy.

V letních měsících byla ve 
školní jídelně zrekonstruována 
vstupní hala a sociální zařízení 
a v tělocvičně vzduchotechni-
ka.

Mgr. David Šafář, 
ředitel školy Lyžařský kurz první stupeň Orlické hory

Masarykova ZŠ
Školu navštěvuje 718 žáků rozdělených do 

31 tříd. Pedagogové se věnují žákům se spe-
ciálními vzdělávacími potřebami i žákům talen-
tovaným. Důležitou roli ve škole má také školní 
psycholog.

Naši žáci každoročně výborně reprezentují 
školu v mnoha sportovních a vědomostních 
soutěžích a olympiádách. Výsledkem bývá vel-
mi dobré umístění v krajských a celostátních 
kolech. Namátkou jmenujme republikové finále 
soutěže Hledáme nejlepšího mladého chemika, 
Dětskou scénu v Pardubicích, Krajskou olym-
piádu dětí a mládeže Pardubického kraje.

Vedle samotné výuky se podařilo zorgani-
zovat celou řadu projektových dnů, exkurzí 
a zájezdů do zahraničí. Z pestrého výčtu aktivit 
připomeňme projekty – Příběhy našich souse-
dů, Abeceda peněz, Děti bez úrazu, Ukliďme 
Česko, Život máš ve svých rukou nebo zájezd 
do Vídně. Tradicí již dlouhodobě zůstává lyžař-
ský kurz, adaptační pobyt a stále bohatší vrs-
tevnický program pro žáky 1. a 9. ročníku. 

Také školní parlament svými akcemi zpest-
řuje každodenní výuku a přináší tolik potřebné 
uvolnění (Poznej svého učitele, Den naruby, 
Den dvojčat).

Rok 2023 se nesl ve zna-
mení oslav 95. výročí založení 
naší školy. Při této příležitosti 
si neuvěřitelných 2200 lidí ne-
nechalo ujít příležitost a přišlo 
zhlédnout vyzdobené prostory 
připomínající reálné i fantas-
tické expozice. To vše během 
oblíbené muzejní noci nazvané 
Čas pro neobyčejné zážitky. Na 
návštěvníky čekaly workshopy 
na různá témata a výstavy 

v jednotlivých třídách. Oslavy dále pokračova-
ly setkáním seniorů 1. září, kdy jsme ve škole 
přivítali bývalé zaměstnance.

Vyvrcholením jubilea byla 22. a 23. listopa-
du Akademie školy v Tylově domě. Více než 
dvě stě žáků napříč oběma stupni účinkovalo 
v pestré mozaice nejrozmanitějších vystoupení.
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Základní umělecká škola Bohuslava Martinů Polička
Naše škola s celkovou 

kapacitou 510 žáků a 35 
zaměstnanci (33 pedago-
gů a 2 provozní zaměst-
nanci) je zaměřena na 
vzdělávání v hudebním, 

tanečním, výtvarném a literárně dramatickém 
oboru. S největší pílí se staráme také o odkaz 
a šíření díla Bohuslava Martinů. V roce 2023 
jsme uspořádali 13. ročník celostátní přehlídky 
Mládí a Bohuslav Martinů, na kterou se sjelo 
224 mladých umělců z celé republiky, kteří 
tentokrát soutěžili ve hře na smyčcové nástroje 
a hře na klavír. Uspořádáním více než 80 akcí 
jsme zásadně podpořili kulturní život v našem 
městě. 

Výuka a práce pedagogů a jejich žáků byla 
prezentována prostřednictvím veřejných kul-
turních akcí, mezioborových projektů či na 
soutěžích a soutěžních přehlídkách, výsta-
vách, aj., a to jak v našem městě, v širším 
regionu, tak v rámci celé republiky i za jejími 
hranicemi. Škola aktivně spolupracuje s orga-

nizacemi města, zúčastnila se také celorepubli-
kového happeningu ZUŠ OPEN.

V letních měsících došlo v hlavní budově 
školy k opravě kanalizační přípojky a sborovna 
byla vybavena novým nábytkem.

Úspěchy žáků i pedagogů byly v tomto 
roce také oceněny na úrovni Pardubického 
kraje – cenu Mladý talent získal klarinetista 
Štěpán Jandl, který mj. obdržel 1. místo na 
mezinárodní online soutěži World’s Best Mu-
sicians Competition a také na Classical Stars 
International Music Competition. Za vynikající 
pedagogickou práci byl oceněn titulem Učitel 
roku Pardubického kraje vyučující hry na kla-
rinet a zároveň zástupce ředitelky naší školy, 
Tomáš Jandl.

V rámci doplňkové činnosti jsme opět reali-
zovali projekt Hrátky s uměním určený dětem 
v předškolním věku, který se těšil i v roce 2023 
velké oblibě.

Více o činnosti školy na www.zusbmpolicka.
cz

Gabriela Vraspírová Vorbová

Speciální mateřská škola a základní škola Polička
Speciální mateřská škola a základní škola 

v Poličce se nachází na ulici Jiráskova 825. 
V základní škole se vzdělává celkem 44 žáků 

s mentálním postižením, více vadami a autis-
mem.

Základní školu zřízenou podle par. 16 odst. 9 
školského zákona, která je určena žákům s leh-
kým mentálním postižením, navštěvuje 18 žáků. 
ZŠ speciální navštěvuje 22 žáků se středně těž-
kým mentálním postižením, těžkým mentálním 
postižením, více vadami a autismem a 4 žáci 
jsou v přípravném stupni. Speciální MŠ na-
vštěvuje 9 dětí.

Žáci naší základní školy pracují podle ŠVP 
s mírně upravenými výstupy oproti žákům zá-
kladních škol tak, aby v psychické pohodě byli 
schopni se naučit všem základním znalostem 
a dovednostem, a po vyučení v řadě oborů 

se mohli bez problémů zapojit do pracovního 
i osobního života, což se za dlouhá léta fungo-
vání naší školy většině z nich podařilo a daří 
dál. 

Jako škola jsme zapojeni do projektu Šablo-
ny jak pro ZŠ. Pracujeme s ICT, s různými typy 
robotů – bee boty, earl boty, root boty nebo 
bootlee, používáme brýle na virtuální realitu, 
úspěšně funguje sportovní kroužek i tzv. „De-
baťák“, kde s žáky pracujeme na sociálních, 
emočních i empatických dovednostech. Jsme 
také zapojeni do projektu Ovoce do škol a také 
platíme obědy některým dětem prostřednic-
tvím nadace Women for women. Účastníme se 
Recyklohraní – sběr a třídění odpadu. 

V rámci školního roku se aktivně zapojujeme 
do různých aktivit v souvislosti s environmen-
tální výchovou, pořádáme i řadu dalších akcí, 

při kterých žáci nesedí jen v lavicích. Užíváme 
si na výletech, pořádáme projektové dny, sou-
těžíme v pěveckých, sportovních, výtvarných 
i dalších soutěžích, organizujeme Benefiční 
koncert, soutěž škol „Jarní zpívání – karaoke“ 
a veřejnou vánoční besídku. Jsme škola se 
vším, co do správné školy patří.

Když vše půjde podle plánu, začneme pří-
ští rok s náročnou přístavbou. Bude to složité 
období, ale výsledku se nemůžeme dočkat již 
nyní.

Každý, kdo by chtěl vědět více o novin-
kách i našich dalších aktivitách, nás najde na  
www.szspolicka.cz nebo na Facebooku.

Děkujeme sponzorům a městu Polička za 
poskytnuté finanční prostředky.

Mgr. Miroslava Zrůstová
zástupce ředitele

Štěpán Jandl
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MŠ Polička, Palackého nám. 181
Naše mateřská škola se nachází v centru 

města Poličky na Palackého náměstí. Budo-
vu zdobí dřevěná vrata zelené barvy. Kdo nás 
navštíví, tak ho budova mile překvapí velkými 
prostory s klenutými stropy.

V MŠ se vzdělává 50 dětí ve věku 2–7 let, 
kde jsou rozděleny do dvou tříd – mladší 
a starší. Školku navštěvují také ukrajinské a vi-
etnamské děti.
�� Počet zaměstnanců: 5 pedagogických 

pracovnic a 2 provozní.
�� Pravidelně probíhá vzdělávání pedagogů 

a školení provozních pracovnic.
�� Aktivity pro předškolní děti: kroužek 

předškolák, hrátky s angličtinou, hudeb-
ně-pohybový kroužek.
�� Logopedie: probíhá kolektivně v obou 

třídách v průběhu dne a individuálně pod 
vedením p. uč. Veličkové.
�� Spolupráce s organizacemi: SVČ Mozai-

ka, ZUŠ, ZŠ Masarykova, gymnázium, 
CBM, TD, městská knihovna, dopravní 
hřiště, DPS Penzion, Domov důchod-
ců, charita, supermarket Tesco, zimní 
stadion, krytý bazén, Prima Vizus.
�� Akce školy: oslava Tří králů, navštívili 

nás pracovníci Záchranné stanice Pa-

síčka s programem „Jak 
přezimují ježci“, maso-
pustní karneval s kul-
turním programem na 
MÚ, divadelní a filmová 
představení v MŠ nebo 
v TD, výstavy v muzeu, 
keramické dílny, plavecký 
kurz a kurz bruslení, 
návštěva ZŠ Masarykova 
a ZUŠ, fotografová-
ní, brigáda na školní 
zahradě ve spolupráci 
s rodiči, velikonoční dílna, 
čarodějnický rej, cvičení 
v Domově důchodců, 
návštěva dopravního hřiště, oslava MDD, 
rozloučení se školáky, schůzky s rodiči, 
projektové dny – představení zaměst-
nání rodičů, hallowenský rej, návštěva 
DPS Penzionu a knihovny, čertovská 
diskotéka, vánoční tvořivá dílna s rodiči, 
vystoupení na slavnostním rozsvícení 
vánočního stromečku.
�� Školní výlety: zábavní centrum Rarášek 

Svitavy, záchranná stanice Pasíčka 

Proseč, Dinopark Vyškov – výlet s rodiči, 
zábavní centrum Tongo Hradec Králové.
�� Vybavení školky: nákup nových hraček, 

magnetických stavebnic, výtvarného 
a didaktického materiálu, na školní 
zahradě jsme postavili zahradní domek 
na úschovu hraček a pomůcek.

Přejeme Vám všem úspěšný a pohodový 
vstup do nového roku a těšíme se na další spo-
lupráci.

Děti a kolektiv MŠ

MŠ Čtyřlístek v roce 2023
Mateřská škola Čtyřlístek se po omezeních 

v pandemii konečně dočkala roku plného výle-
tů, akcí a setkání. 

Starší děti v rámci Projektových dnů mimo 
školu navštívily: Zábavní centrum Eden v Bys-
třici nad Perštejnem, Hvězdárnu a planetárium 

v Hradci Králové a Záchran-
nou stanici Pasíčka. V rámci 
projektových dnů v MŠ se 
děti zúčastnily kurzů: Hra na 
drumbeny, Zachraň kamaráda 
(první pomoc), Výlet do pravě-
ku, Šikovné ručičky (truhlářská 
dílna). 

Vzdělávání dětí tvořily roz-
manité činnosti ve školce, na 
školní zahradě nebo v přírodě. 

Potěšila nás výhra tělovýchovných pomůcek 
a vitamínů v Penny soutěži „Hýbeme se hez-
ky česky“. Spolupracovalo se s MAS Poličsko, 
kde jsme se aktivně zapojili do akce pro širo-
kou veřejnost „Den zdraví a bezpečnosti“, zde 
proběhla interaktivní ukázka práce hasičů, zá-
chranářů a Policie ČR. 

Nezapomněli jsme ani na společné akce 
s rodiči. Oslava MDD v indiánském stylu pro-
běhla ve spolupráci se ZUŠ Bystré. Prázdnino-
vá práce ve školce přinesla nové lino a malbu 
ve třídách. S nadšením a elánem vstupujeme 
do dalších dnů…

Zaměstnanci MŠ Čtyřlístek

Camping školka

Naše školka
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MŠ Rozmarýnek Polička
Lidé: 45 dětí, 4 pedagogové, 1 školní asi-

stent, 1 asistent pedagoga, 1 provozní, 2 ku-
chařky, 1 školnice, 2 účetní.

Výchovně vzdělávací program: Pestrobarev-
né klubíčko poznatků.
�� Naše aktivity: masopustní rej, besídka 

pro maminky, pasování na školáky na 
zahradě MŠ, Hry bez hranic, Čaroděj-
nický rej, vánoční besídka na zahradě 
MŠ, Hravá školička bruslení, plavecký 
výcvik, Jóga pro děti, Cvičení se Lvíčkem, 
Projektový den-O lese, učit se v lese, 
zpívání v Domově důchodců, návštěvy 
Tylova domu, CBM, Ekocentra Skřítek, 
SVČ Mozaika, dopravního hřiště, výlet 
na otevřený statek v Květné, do Borové, 
do Domu přírody v obci Krátká, návštěvy 
Divadla JO-JO, spolupráce se ZUŠ a se 
základními školami v Poličce a Charitou, 
pravidelné vycházky do přírody, do parku, 
na přehradu, do Liboháje.
�� Nadstavbové vzdělávání: Předškoláček, 

Flétnička, Logopedická intervence, Logo-
pedická intervence a depistáž.
�� Materiální zabezpečení: nákup klávesové-

ho hudebního nástroje, pomůcek, hraček, 

tělovýchovného náčiní, 
houpačky na zahradu 
zavedení nového utřídění 
pedagogické doku-
mentace a didaktických 
pomůcek.
�� Bilancování: přirozená 

a rychlá adaptace nově 
příchozích dětí, kaž-
dodenní a všestranná 
příprava dětí do základní 
školy a do společnosti, 
využívání interaktivní 
tabule, velmi dobrá 
spolupráce s rodiči 
a prarodiči dětí, s organi-
zacemi v Poličce, s odbornými pracovišti, 
navázání spolupráce s místními školícími 
středisky, úspěšné modernizování vnitř-
ních i venkovních prostor, prezentování 
činnosti na webových stránkách.

Vize do budoucna:
�� celková rekonstrukce a modernizace 

budovy MŠ

�� zabezpečení vyhovujících prostor dle 
hygienických a bezpečnostních předpisů, 
vyhovující prostory předškolnímu vzdělá-
vání v současné době
�� budování útulného, harmonizujícího 

a tvořivého prostředí
�� zavedení elektronické pedagogické 

dokumentace
�� vzdělávání zaměstnanců
�� vzájemná komunikace a podpora rodičů.

Mikulášská besídka

Besídka ke Dni matek

_ poličské školství

MŠ Luční Polička
Mateřská škola Luční Polička má čtyři od-

dělení a jednu třídu na odloučeném pracoviš-
ti Hegerova 427, kde se vzdělávají ve věkově 
smíšených třídách děti od 2 do 7 let.

V tomto roce jsme si s dětmi opět užívali 
krásné dny ve školce. Děti měly velmi pestrý 
výběr her a úkolů v centrech aktivit. Návště-
vou nás vždy potěšilo a rozesmálo divadlo Jo 

Jo. Krásné výstavy nás čekaly 
v CBM.

Pro rodiče si každé oddělení 
připravilo besídku nebo krátké 
divadýlko. Opět jsme uspořá-
dali dětský den plný radosti pro 
děti a rodiče.

Pohybovou zdatnost si děti 
vyzkoušely na dopravním hři-
šti, v plaveckém bazénu, při 
bruslení na zimním stadionu 
a na trampolínkách.

Děti si užily připravené výlety v okolí Po-
ličky (Střítež, Babka, Kamenec), jízdu vlakem 
(Svitavy), pěší túru (Kamenec), hry v přírodě. 
Děti z MŠ Hegerova podnikly daleký výlet do 
Šmoulí vesničky v Brně a do Dýňového světa 
v Drnholci.

Pro předškoláky si paní učitelky připravily 
rozloučení plné her, soutěží, hledání pokladu 
a opékání špekáčků. To vše jsme zakončili pa-
sováním předškoláků v Tylově domě.

V tomto školním roce jsme obohatili zahra-
du MŠ Luční o domeček pro děti na oddělení 
D. Na odloučeném pracovišti Hegerova se děti 
mohou těšit z nového altánu a z nových stoleč-
ků a židliček ve třídě.

Lenka Červená, DiS.
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Vánoční setkání

Tábor se skřítky

SVČ Mozaika Polička v roce 2023
SVČ Mozaika Polička je organizace starající 

se o volný čas dětí, mládeže i dospělých z Po-
ličky i okolí.

Pravidelná zájmová činnost
Poslední týden v srpnu, kdy spouštíme při-

hlašování pro nový školní rok, jsme otevřeli 
84 kroužků, čímž se potvrdil vzrůstající zájem 
o naši zájmovou činnost. Přihlásil se rekordní 
počet 992 účastníků.

Příměstské a pobytové tábory
V červenci v Mozaice probíhaly příměstské 

tábory – byly to Avengers, Skřítkový, Wes-
ternový, Sportovní, Fotbalový a Gymnastický. 
V srpnu pak přibyly i pobytové – vodácký, 
s koňmi i zájezd pro dospělé. Celkem s námi 
léto prožilo 235 dětí i dospělých.

Akce
Akce pro veřejnost zaznamenaly opět zvý-

šený počet návštěvníků. Ve dnech volna jsme 
uspořádali 20 akcí s 15 288 návštěvníky.

Vzdělávací programy
Ani dopoledne v Mozaice ne-

zahálíme. Ve šk. roce 2022/23 
jsme uspořádali 43 výukových 
programů pro ZŠ i MŠ s nej-
různější tématikou, kterých se 
zúčastnilo 2 918 dětí. 

Například Týmové hry, Děti 
bez úrazu, První pomoc nebo 
Učení v lese a další.

Dopravní hřiště
Dopravní hřiště je pro ve-

řejnost otevřeno 3x týdně od 
dubna do září. Využilo jej 1 957 
malých řidičů i cyklistů. Do-
polední výuku pak absolvovalo 2 899 dětí ze 
základních i mateřských škol.

Dosažené úspěchy
Kolegyně Alena Hejduková byla oceněna 

jednou z cen pro nejlepší učitele Pardubického 
kraje v kategorii „Mimoškolní vzdělávání“.

Dařilo se i našim sportovcům. Gymnastky 
uspěly v Krajském kole soutěže ve sportovní 
gymnastice.

Šachistka Klára Chmelová vyhrála Krajský 
přebor a na Mistroství ČR získala 4. místo.

Karatistům se dařilo získávat první místa jak 
na Czechia Camp 2024, tak na Mistrovství ČR 
MSKA.

_ poličské školství

Dětský domov Polička
Dětský domov Polička poskytuje péči dětem, 

které nemají to štěstí vyrůstat ve svých biolo-
gických rodinách. 

V současné době máme tři rodinné skupiny 
dětí. Jedna rodinná skupina žije dlouhodobě 
v bytě v Pomezí. Děti zde navštěvují také školu 

a kroužky a navazují přirozeně vztahy se svým 
okolím. 

Druhá rodinka žije v nájemním bytě v Polič-
ce a třetí obývá byt v přízemí domu se zahradou 
v lokalitě Bezručova. 

Tento dům poskytuje v prvním patře také zá-
zemí pro management DD. 

Jsme moc rádi za dobré 
vztahy s okolím. Usilujeme 
o to, aby se život dětí u nás 
co nejvíce přiblížil životu dětí 
v běžných rodinách. Snaží-
me se, aby se zde cítily dobře 
a zároveň abychom je co nej-
lépe připravili na přechod do 

pěstounské péče, biologické rodiny nebo na 
budoucí samostatný život. 

Každá rodinná skupina má své samostatné 
hospodaření a děti se s pomocí pedagogů učí 
běžným činnostem jako je úklid, vaření, naku-
pování, plánování volného času apod. 

Zároveň se snažíme rozvíjet jejich individu-
ální potřeby. Děti navazují přátelství s dětmi 
z běžných rodin, navštěvují různé zájmové 
kroužky, jezdí na tábory apod. 

Během roku 2023 jsme přijali tři nové děti 
a u dvou dětí se podařil návrat do biologické 
rodiny.

Miroslava Přiklopilová
ředitelka Dětského domova Polička
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Veselé kopýtko: První lesní klub na Poličsku
2. května 2023 se vydalo na svou první lesní 

výpravu prvních dvanáct malých dobrodruhů 
z Veselého kopýtka.

Jedná se o populární formu předškolního 
vzdělávání od 60. let po světě, v České repub-
lice od roku 1990, kterou zaštiťuje Asociace 
lesních školek. Děti většinu času tráví venku 
v průběhu všech ročních období. Společně vy-
tvářejí s průvodci prostředí, kde všichni znají 
bezpečné hranice a pravidla a učí se v něm 
svobodně pohybovat a poznávat svět. Lesní 
klub založil nový spolek poličských rodičů 
Maitrí z.s.

Celý projekt vznikl za velké podpory rodin 
malých dobrodruhů, kteří dobrovolně na ce-
lém projektu spolupracovali. Od projektového 
plánu, webové stránky, architektonický návrh 
až po rekonstrukci zázemí pro děti.

Vedení města Polička celý projekt podpořilo 
finančně a pomohlo najít pro děti a průvodce 
zázemí v chatě Balaton.

Lucie Juříková, 
předsedkyně spolku Maitrí z.s.

www.veselekopyto.cz

To mě baví z. ú.
Cílem ústavu je rozvoj a podpora vzdělávání. 

Ústav poskytuje prostor dětem i dospělým ke 
kulturním, sportovním a vzdělávacím činnos-
tem. Svou činností přispívá k smysluplnému 
využití volného času dětí i dospělých.

I tento rok desítky dětí, žáků a studentů ve 
věku 4–70 let navštěvovali mimoškolní vzdě-
lávací aktivity zaměřené převážně na výuku 
angličtiny, němčiny, francouzštiny, španělštiny 
a češtiny. V kurzech, které běží většinou v od-
poledních hodinách, zvídavé hlavičky syste-
maticky a dlouhodobě získávají nové znalosti 
a prohlubují ty stávající. Skvělé cvičení pro 
mozek, báječná podpora týmového ducha, 
spolupráce a prezentace. To co mě baví, to se 
učím s lehkostí. V domečku již desátým rokem.

V květnu naši mladší žáci úspěšně složili 
mezinárodní Cambridgeské zkoušky. Je to ra-
dost! Slavnostní předání diplomů a poděková-
ní žákům a rodičům proběhlo v září na radnici 
města Poličky. Příměstské tábory s francouz-
štinou a angličtinou probíhaly během léta. Ná-
pady, schopnosti a dovednosti žáků nás stále 
příjemně překvapují. V září jsme se pustili do 
nového školního roku. Pro nás české lektory 
a rodilého mluvčího je to již 10. rok v domečku! 
Těší nás, že se naši studenti úspěšně umísťují 
v různých soutěžích a díky svým dovednostem 
cestují i na zahraniční semináře.

Radujeme se, že má naše práce smysl.
Za tým To mě baví

Ing. Barbora Krištofová

Úspěšný výlet angličtinářů na 
jejich první zkoušky

_ poličské školství

Střední škola obchodní a služeb SČMSD Polička, s. r. o.
Poličská Obchodka v uplynulém roce po-

kračovala v naplňování vize o moderním vzdě-
lávání. Pokračujeme v renovaci budovy školy, 
zapojujeme moderní technologie do výuky – 
nové 3D tiskárny, robotické pomůcky (Ozobo-
ty), šicí a vyšívací stroj, prostředky na polepy 
propagačních předmětů apod. 

Proměnou prošly i salony (kosmetický, 
kadeřnický a masérský) U Růže, které jsou 
otevřeny široké veřejnosti v běžném denním 
provozu.

Výuka je rozdělena na praktické a teoretické 
vyučování. V rámci praktické výuky žáci pra-
cují ve školních salónech či ve spřízněných 
firmách, díky čemuž se připravují na reálné 
požadavky trhu práce.

Výuku a aktivity žáků směřujeme i mimo 
školní prostředí. V rámci projektu Erasmus+ 
opět vyrazíme do Barcelony na třítýdenní 
pracovní stáž, s projektem tzv. fiktivní firmy 
podporujeme podnikatelské plány žáků, orga-
nizujeme a účastníme se soutěží v odborných 

dovednostech (podzimní soutěž v Tylově domě 
je každoročně přístupná široké veřejnosti), jez-
díme do divadla v Brně a Hradci Králové, na 
jaře navštívíme Senát a Parlament poslanecké 
sněmovny i kancelář ombudsmana. Do školy 
zveme odborníky z praxe a spolupracujeme 
s místními i celostátními organizacemi.

Rádi vás uvítáme v našich salonech či na ak-
cích školy, kde můžete doslova na vlastní kůži 
ocenit schopnosti a nadání našich žáků.

www.ssospolicka.cz
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_ poličské církve

Evangelický sbor v Poličce
Křesťanské společenství žije ze setkání při 

svátečních i všedních příležitostech. Proto 
v evangelickém sboru vedle bohoslužeb orga-
nizujeme další setkání pro dospělé a děti. Jsme 
otevřeným společenstvím, v němž se setkávají 

jednotlivci i celé rodiny, lidé s církevními koře-
ny i bez nich. 

Vděčně si uvědomujeme, že je nám dopřáno 
žít v bohaté a mírové zemi, proto se chceme 
o své požehnání rozdělit. Různými cestami se 

zapojujeme do pomoci lidem 
na Ukrajině, válečným uprchlí-
kům u nás nebo školákům v Af-
rice. Příležitostí je stále dost.

V létě jsme pokračovali 
v tradici pořádání příměstské-
ho Tábora s Američany. Jsme 
rádi, že se stále nacházejí noví 

dobrovolní spolupracovníci jak na americké, 
tak na české straně. Též nás těší, že se počet 
účastníků vrátil k předpandemickému počtu 
100 přihlášených dětí, což nám dodává chuť do 
budoucích let.

Díky vykácení vzrostlých smrků u přístupo-
vého chodníku se po desetiletích ze strany od 
rybníka zcela uvolnil pohled na kostel, jehož 
funkcionalistickou podobu navrhl v roce 1936 
architekt Bohumír Kozák.

Děkujeme každému, kdo se jakýmkoliv způ-
sobem do naší činnosti zapojil, či ji podpořil.

Jiří Tengler, farář

Římskokatolická farnost Polička
Po prvním lednovém týdnu jsme byli s úle-

vou zbaveni napětí, zda se po dvouleté pauze 
podaří navázat na přeci jen ještě křehkou tradi-
ci Živého betléma. 

Přibyly nové postavy, diváků přišla hojnost 
a už při následném posezení v teple fary mnozí 
účastníci s nosy ještě červenými mrazem pod-
lehli návalu těšení na to, až se příští rok znovu 
půjdou klanět Ježíškovi v jesličkách.

V červnu jsme alespoň drobnými střípky 
přispěli k Času pro neobyčejné zážitky. Z části 
přízemí fary se tak na jeden večer stala kavár-
na, jejíž úspěch nás zaskočil a dojal natolik, že 
bychom ji v roce letošním rádi zopakovali. Bo-
nusem pro kavárenské návštěvníky byla mož-
nost vystoupat do ještě o něco tajemnějšího 
patra fary, kde jim pan farář a průvodce v jedné 
osobě dal nahlédnout do čerstvě opravené dě-
kanské galerie. 

Lenivou prázdninovou sezónu oživily, jak se 
již stalo dobrým zvykem, varhanní koncerty ve 

svatojakubském kostele, po-
ložku novinek pak reprezento-
vala tzv. „naslouchárna“, tedy 
diskrétní prostor, kam mohl 
zavítat kdokoli, kdo pocítil 
potřebu popovídat si o věcech, 
které ho tíží.

Tóny hudby se z kostela 
svatého Jakuba nepřestaly li-
nout ani s nástupem zimy, kdy 
například naše farní chlouba, 
výjimečně talentovaná schola, 
opět zazářila na svém sva-
toštěpánském koncertu. Byť 
má Polička kostel vskutku 
monumentální, jediné místo 
nezůstalo volné. 

V samém závěru roku jsme pak podnikli 
ještě jeden experiment. Na týden jsme otevřeli 
svátečně vyzdobenou kostelní půdu, jejíž pro-
hlídka by snad mohla některému z kolemjdou-

cích znásobit vánoční radost. Námi odvážně 
tipovaná návštěvnost byla 30 statečných osob. 
Přišlo Vás 833.

Eva Vymětalová

Vánoční koncert naší scholy v kostele sv. Jakuba
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_ poličské organizace

Dům s pečovatelskou službou „Penzion“ Polička
V roce 2023 se v Penzionu ve čtrnácti by-

tech uskutečnila obměna nájemníků, takže 
k 31. 12. 2023 v něm žilo 89 osob. Pečova-
telská služba v průběhu roku posloužila 67 
obyvatelům Penzionu a 56 občanům z Poličky, 
Jedlové, Kamence, Květné, Oldřiše a Pomezí. 
Celkem 12 pečovatelek vykonalo u klientů ze-
jména v seniorském věku 12 063 hodin přímé 
práce.

V kuchyni bylo vydáno 75 757 obědů, z toho 
10 761 pro uživatele pečovatelské služby.

Z oprav, investic a inovací lze zmínit vybu-
dování přístřešku pro parkování vozidla pečo-
vatelské služby v hodnotě bezmála 250 000 Kč 
včetně DPH. 

V ambulantní sekci pečovatelské služby 
došlo na výměnu dvou speciálních polohova-
telných van a k doplnění vybavení o elektrický 
zvedák k těmto vanám pro usnadnění koupe-

le i hůře pohyblivým lidem. 
Výměna vyšla na 864 000 Kč 
včetně DPH, přičemž uznatel-
né náklady budou proplaceny 
z prostředků EU z Integrova-
ného regionálního operačního 
programu. 

Významnou změnu proděla-
ly webové stránky DPS a pro 
komunikaci s veřejností vznikl 
i firemní Facebook DPS.

Volný čas obyvatelům DPS 
i seniorům z Poličky zpříjem-
nilo 476 akcí pořádaných pod 
hlavičkou DPS. 

Mezi nejvýznamnější patřily 
zimní a letní semestr univerzity třetího věku, 
jehož se účastnilo 151 posluchačů, jarní výlet 
po památkách Vídně a na podzim do Olomou-

ce. Celkem akce v DPS v roce 2023 navštívilo 
5 178 seniorů z Poličky a okolí.

Ing., Bc. Štěpánka Dvořáková

T.E.S., s. r. o.
Rok 2023, byl stejně jako rok předchozí, po-

znamenán skokovým nárůstem cen elektrické 
energie, zemního plynu a pohonných hmot. 
Přesto se celkový objem prováděných prací, 
dodávek a činností meziročně zvýšil. Odběra-
telem bylo nejenom město Polička a občanská 
veřejnost, ale i soukromé obchodní společnos-
ti. Stejně jako v roce 2022 byla i vloni společ-
nost T.E.S., s. r. o. ekonomicky i personálně 
stabilizovaná.

Vybrané činnosti jednotlivých 
středisek společnosti v roce 2023
Teplárenství: Byla zahájena příprava dálko-

vého vizuálního propojení domovních kotelen 
s centrálním dispečinkem. Systém pro dálkový 
odečet spotřeb energií byl uveden do plného 
provozu a umožňuje spotřebitelům sledovat 
denní odběry tepelné energie, případně stude-
né a teplé vody. K 31. 12. 2023 zajišťují pracov-
níci společnosti provoz 21 kotelen.

Technické služby: V roce 2023 bylo prove-
deno zpevnění ploch ve skladovacím areálu 
společnosti, který se nachází naproti výrobní-
mu areálu společnosti Ravensburger. Dále byly 
provedeny opravy podlah a výměna vrat v ga-

rážích, které jsou součástí budovy ředitelství 
společnosti. V závěru roku 2023 bylo otevřeno 
úložiště zeminy v lokalitě Liboháj.

Bytová správa: T.E.S., s. r. o. je největ-
ším správcem bytového fondu v Poličce, 
k 31. 12. 2023 spravoval 1 117 bytových a ne-
bytových jednotek.

Plavecký bazén: V roce 2023 navštívilo 
plavecký bazén při veřejném plavání celkem 
18 376 osob. Provoz probíhal od 1. ledna 2023 
do 31. prosince 2023 s výlukou v červenci 
a v srpnu, kdy bylo otevřeno koupaliště. Pla-
vecký bazén byl rovněž využíván plaveckými, 
sportovními a potápěčskými kluby k výcviku. 
V bazénu proběhl kurz freedivingu.

Plavecká škola: Zajišťovala plaveckou výuku 
pro žáky základních a mateřských škol z Polič-
ky a okolních obcí.

Kurzy plavání: V prostorách plaveckého ba-
zénu probíhaly odpolední kurzy plavání rozdě-
lené dle věkových kategorií, dále kurz Plavání 
rodičů s dětmi a kurz Aquafitness.

Sauna: Provoz sauny probíhal od 4. led-
na 2023 do 27. května 2023 a od 29. září do 
30. prosince 2023. V roce 2023 navštívilo sau-

nu 2 914 osob. Byla rozšířena provozní doba – 
otevřeno bylo i v neděli.

Koupaliště: Bylo otevřeno pro veřejnost od 
16. června do 31. srpna 2023. Koupaliště na-
vštívilo 18 135 osob, což je o 1 974 osob více 
než v roce 2022. Do hřiště na plážový volejbal 
byl doplněn písek a v prostoru u brouzdaliště 
byla nainstalována herní sestava pro děti.

Zimní stadion: V roce 2023 byl provoz zim-
ního stadionu zahájen 1. ledna 2023 a ukončen 
20. března 2023 a na podzim byl otevřen od 
8. září 2023 do 31. prosince 2023. Ve strojov-
ně byla vyměněna akumulační nádrž na horkou 
vodu, půjčovna bruslí byla doplněna o 10 párů 
nových bruslí. V dopoledních hodinách využí-
vají stadion mateřské školky a školy, zbývající 
čas je využit pro sportovní kluby a širokou ve-
řejnost.

Aktuální informace z T.E.S., s. r. o. najdete 
v našich webových stránkách www.tespolicka.
cz. 

Děkujeme Vám za projevenou přízeň v roce 
2023 a těšíme se na spolupráci v roce 2024.

Za T.E.S., s. r. o.
Ing. Cobe Ivanovski

Koncert
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Oblastní charita Polička
V roce 2023 jsme hodně mluvili o duševním 

zdraví. Do třetího ročníku Běhu pro duši se za-
pojilo na 240 závodníků.

Centrum duševního zdraví obohatil peer 
konzultant a dvě klinické psycholožky. Důleži-
tost rozvoje péče o duševní zdraví na Svitavsku 
vítá Pardubický kraj i odborná veřejnost.

Novou ředitelkou se stala ekonomka s dlou-
holetými zkušenostmi ze sociální a zdravotní 
sféry Petra Zahradníková.

V září jsme spustili most. Tým zkušených 
psychologů a terapeutů provází děti i dospělé 
po ztrátě blízkého člověka. Ve spolupráci s Ma-
TaMi proběhl Běhodějův běh.

Za úspěšně ukončené považujeme integrač-
ní aktivity pro ukrajinské uprchlíky, kteří v Po-
ličce našli bezpečí. V průběhu roku probíhalo 
několik aktivit (výuka češtiny, poznávání čes-
kých reálií). Probíhala setkání pro pěstouny 
a rodičovských skupin. Domácí zdravotní péče 
obohatila svůj tým o fyzioterapeutku. Zdravotní 
sestry mimo jiné rozšířily svoji péči o podiatrii.

Přestěhovali jsme Šanci 
pro rodinu a Otevřené dveře 
a sklad Půjčovny pomůcek 
z nevyhovujících prostor na 
ulici Tyršovu. Proběhl 4. roč-
ník DušeKvízování. 

Na podporu Domácího hos-
pice sv. Michaela vyprodaly 
Divadelní klub kapely Paní věší 
prádlo, Bedrock a Wocogo.

V Poličce a okolí je tolik lidí, 
kteří jsou ochotní věnovat svůj 
čas druhým – skrze Dobrovol-
nické centrum pravidelně po-
máhá 58 dobrovolníků.

V listopadu návštěvníci zapl-
nili kostel sv. Jakuba při benefičním koncertu, 
kde vystoupil houslista Pavel Šporcl. Proběhla 
výstava S vůní vanilky.

Jsme vděční za spolupráci mezi poličskými 
organizacemi, protože je nesmírně důležitá.

Jako každý rok podporovali pracovníci so-
ciálních a zdravotních služeb lidi v nejrůzněj-
ších životních situacích. Závěrem bychom rádi 
poděkovali všem podporovatelům, dobrovol-
níkům, partnerům, veřejnosti a spolupracov-
níkům.

Tereza Stříteská

Potlesk pro Pavla Šporcla

_ poličské organizace

Běh naděje 2023
V neděli 25. června 2023 jsem Vás na 

Běhu naděje přivítal již po šestnácté. Slavili 
jsme kulaté výročí. Začínali jsme totiž v roce 
2004 ještě Během Terryho Foxe. Když se-
čteme šestnáct a čtyři, dostaneme krásnou 
dvacítku. Je to přesně polovina mého života.

Nejhezčí roky, co se týče účastníků 
a podporovatelů, máme již asi za sebou, ale 
i tak počet zaregistrovaných není vůbec malý. 
Účasti každého z Vás si velice vážím.

V 7.30 hodin byla v kostele sv. Jakuba v Po-
ličce slavena mše svatá za pořadatele Běhu 

naděje v Poličce a jeho živé 
a zemřelé účastníky.

Krátce po dvanácté za-
čala na Palackého náměstí 
registrace. Každý si mohl 
za příspěvek něco z naší 
bohaté nabídky zakoupit. 
K dispozici byla červená 
trička, červené kšiltovky, 
pohledy, propisovací tužky, 
připínací loga a mnoho dal-
ších drobností.

Okolo 14. hodiny k nám 
promluvila hradní kanc-

léřka Jana Vohralíková a poté pan Jaroslav 
Martinů, starosta města Poličky.

Letošní „Běh“ podpořilo 85 účastníků, od 
kterých bylo vybráno 12 010 Kč. Peníze jsme 
odeslali na účet firmy Levity a ta je předá do 
nemocnice Motol v Praze. V cíli každý obdr-
žel od našeho hosta dřevěné srdíčko s logem 
Běhu naděje a diplom.

Letošní tombola byla spojena s předměty 
Běhu naděje (např. hodiny, modrá kšiltovka). 
O losování se podělili kancléřka Jana Voh-
ralíková a europoslanec Tomáš Zdechovský.

V cíli každý obdržel občerstvení – tvaroho-
vý koláč a ledový čaj.

Chtěl bych poděkovat všem sponzorům 
a podporovatelům. Srdečně Vás proto zveme 
na 21. ročník námi vedené humanitární akce, 
a to 23. června 2024.

Miloslav Zezula,  
hlavní pořadatel BN 2023 v Poličce
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_ město Polička – hospodaření 2023

Příjmy (v tis. Kč)
Daně sdílené a výlučné 220 585,80
Správní a místní poplatky (za 
odpady, cestovní doklady, daň 
z hazardních her aj.)

34 143,80

Dotace běžné a kapitálové 56 615,40
Školství (odvody odpisů přísp. 
organizací, ostatní příjmy)

3 232,30

Lesní hospodářství 142 388,30
Kultura a sport (odvody odpisů 
příspěvkových organizací)

1 985,50

Pronájmy bytů, prostor sloužících 
k podnikání, pozemků, kanalizace

28 852,10

Prodeje pozemků a ostatní 
prodeje majetku

40 020,40

Ostatní příjmy (třídění 
odpadového materiálu, parkovné, 
pokuty, návratná fin. výpomoc 
aj.)

27 364,30

Příjmy celkem 555 187,90
Přebytek rozpočtového 
hospodaření

45 535,00

Výdaje (v tis. Kč)
Životní prostředí a vodní 
hospodářství

22 888,30

Svoz komunálního odpadu, 
opravy kontejnerů a plochy pod 
kontejnery

10 062,50

Čistírna odpadních vod a opravy 
kanalizace

5 268,10

Péče o vzhled obcí a veřejnou 
zeleň

1 232,10

Parky v lokalitě Bezručova 
(zahradní úpravy a herní prvky)

2 399,70

Lesní hospodářské osnovy 1 146,40
Ostatní výdaje (dešťová 
zdrž, dotace svazku obcí na 
vybudování vodovodu, odchyt 
toulavých zvířat,  aj.)

2 779,50

Lesní hospodářství 68 306,40
Výdaje spojené s činností 10 216,60
Služby související s těžbou dřeva 39 719,50
Opravy cest a meliorace 3 307,70
Sněžná jáma 1 053,10
Materiál a sadba na zalesňování 12 058,80
Ostatní výdaje 1 950,70
Cestovní ruch a zahraniční 
spolupráce

1 652,60

Příspěvek na činnost IC 932,50
Členské příspěvky svazkům obcí 427,40
Zahr. spolupráce a ostatní výdaje 292,70
Školství 42 482,80
Mateřské školy 10 879,10
Základní školy a školní jídelny 26 963,00
SVČ Mozaika Polička 1 451,30
ZUŠ B. Martinů Polička 2 656,60
Ostatní výdaje 532,80
Kultura a sport 61 973,10
Městská knihovna Polička 9 641,00
Tylův dům 11 061,00

Městské muzeum a galerie 
Polička

8 215,00

Divadelní spolek Tyl 1 500,00
Hrad Svojanov 1 593,00
T.E.S., s.r.o. Sportovní služby 15 699,00
Jitřenka a Ročenka 1 303,60
Radnice (restaurování výmalby, 
rekonstrukce fasády a provozní 
výdaje)

11 093,30

Ostatní výdaje (opravy ostatních 
památek aj.)

1 867,20

Činnost městského úřadu 69 177,90
Výdaje spojené s činností 56 706,50
Místní zastupitelské orgány 4 804,20
Stavební úpravy budovy MěÚ 
Palackého nám. 160

7 667,20

Městská policie 2 849,60
Výdaje spojené s činností 2 642,00
Rozšíření kamerového systému 207,60
Sociální věci 13 460,80
DPS "Penzion" Polička 10 848,00
Pěstounská péče 56,70
Provoz ubytovny pro bezdomovce 759,80
Ostatní výdaje (příspěvek svazku 
obcí AZASS aj.)

1 796,30

Bydlení a místní hospodářství 46 690,30
Údržba  a správa bytového fondu 1 524,50
Prostory sloužící k podnikání, 
veřejné WC, parkovací automaty

2 567,90

Opravy a rekonstrukce majetku ve 
vlastnictví města

1 111,60

Výkupy pozemků a výdaje s nimi 
související

41 486,30

Komunikace a investiční výstavba 97 449,30
Čistota města  
a údržba komunikací

8 588,00

Provoz a opravy veřejného 
osvětlení, nové osvětlení

2 824,40

Správa hřbitovů a likvidace 
odpadů

5 375,00

Udržování veřejné zeleně 6 139,40
Opravy a rekonstrukce 
komunikací, chodníků  
a parkovišť

15 478,60

Rekonstrukce ulice Eimova 
a Nádražní (včetně kanalizace)

24 081,30

Rekonstrukce budovy v Lezníku 
čp.68

5 445,40

Cyklostezka k masokombinátu 
II. etapa

7 094,70

Výměna svítidel veř. osvětlení 3 931,50
Projekt technické a dopravní 
infrastruktury lokality pro bydlení 
Jih I. Polička

5 500,00

Ostatní opravy a investice (dětská 
hřiště, osvětlení cyklostezky do 
Bořin, energetická koncepce 
města, aj.)

12 991,00

Ostatní výdaje 80 887,50
Sbory dobrovolných hasičů, 
krizové řízení 

2 204,50

Osadní výbory 2 890,00
Veřejně prospěšné práce 
a dobrovolnická činnost

1 584,20

Dotace neziskovým organizacím 10 871,50
Daň z příjmů práv. osob za obce 28 504,20
Daň z přidané hodnoty a daň 
z nemovitosti

24 017,30

Finanční výpomoc T.E.S. s.r.o. 7 000,00
Ostatní výdaje (městská doprava, 
dopravního značení, úroky 
z úvěrů aj.)

3 815,80

Financování (splátky jistin úvěrů) 1 834,30

Celkem výdaje a financování 509 652,90
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Hrad Svojanov v roce 2023
Hrad byl otevřen od 4. března do 17. prosin-

ce. Jeho prostory si prohlédlo 56 776 návštěv-
níků, což je o 3 377 méně než v roce předcho-
zím. Proběhlo 8 svatebních obřadů a v hradním 
penzionu bylo ubytováno 904 osob.

Během sezóny se konala řada kulturních 
programů, mimo jiné Jarní slavnosti, Hrad-
ní jarmark, Pohádkový Svojanov, Královské 
slavnosti, Dny útrpného práva, Divadelní pouť, 
Třicetiletá válka a mnohé další. Úspěšný byl 
večerní pořad „S režisérem na cestách“ s To-
mášem Magnuskem, Evou Hruškovou a Janem 
Přeučilem v rámci Divadelní pouti. Zcela no-
vou akcí byl festival raného středověku „Bitva 
u Políček“, představující souboje i všední život 
vikingů, Slovanů a dalších. Kulturním akcím 
sloužilo nové pódium na nádvoří.

V hradních konírnách proběhly dvě výsta-
vy. Výstava loutkových divadélek představila 
rozsáhlou kolekci ze sbírek Libuše a Romana 

Bedřicha Bauerových z Josefova. Návštěvníci 
získali představu o vývoji a proměnách těchto 
uměleckých dekorací od 2. poloviny 19. sto-
letí až do současnosti. Výstava dobových po-
hlednic našich hradů a zámků ze sbírky Filipa 
Langera ukázala historické pohlednice, veduty 
a grafické listy s dobovými vyobrazeními hra-
dů a zámků ze všech koutů České republiky.

V letních měsících byla realizována obnova 
opěrné zdi na vstupním nádvoří hradu. Zeď, 
která byla v havarijním stavu, musela být z vel-
ké části rozebrána a znovu vystavěna. Přitom 
došlo i k úpravě sousedního terénu.

Dokončena a schválena byla projektová 
dokumentace na revitalizaci gotické zahrady 
v areálu hradu. Její realizace proběhne v roce 
2024.

Na Svojanově byl natáčen dokument „Kas-
telán“ v rámci cyklu „Tajemno a záhady“. Hrad 
se také objevil nesčetněkrát v rozhlasovém 

vysílání a v denním tisku. Mediální partnerství 
hradu Svojanov poskytlo rádio Blaník a Český 
rozhlas Pardubice.

Miloš Dempír

_ poličský cestovní ruch

Kulturním akcím sloužilo nové pódium

Informace z Informačního centra Polička
Pravidelná prázdninová soutěž o nejoblíbe-

nější informační centrum Pardubického kraje 
se v létě 2023 výjimečně nekonala a spolupo-
řadatelská Asociace turistických informačních 
center České republiky (A.T.I.C.) již pro letošní 
rok připravuje nový koncept, který předchozí 
soutěž nahradí. IC Polička se úderem podzimu 
připojilo k projektu „Týden turistických infor-
mačních center ČR“, kdy TIC napříč republikou 
připomněla, že jsou nedílnou součástí nejen 
kulturního a společenského života.

Návštěvnost v IC nám meziročně vzrostla 
o 2843 návštěvníků. Počet návštěvníků v roce 
2023 byl 30 685, pro příměr uvádíme číslo 
z roku 2022, kdy toto činilo 27 842. Návštěv-
nost zaznamenává elektronické počítadlo.

Nadále se snažíme rozšiřovat nabídku vstu-
penek a jízdenek v našem „Vstupenkovém cen-
tru“, kde nabízíme vstupenky nejen na akce Ty-
lova domu, ale také na celorepublikové kulturní, 
sportovní i ostatní akce ze vstupenkových por-
tálů jako je Ticketstream, Ticketportal, Tic-
ketlive, Ticketmaster nebo Colosseum Ticket. 
Také u nás můžete zakoupit vstupenky i na akce 
pořádané v okolních městech a obcích. Najde-

te u nás největší nabídku vstupenek na jednom 
místě. Prodáváme jízdenky Regiojet a Flixbus – 
na vnitrostátní i mezinárodní linky. „Směnárna 
bez poplatků“ – můžete nakoupit i prodat vět-
šinu obvyklých měn, a navíc v dobrém kurzu, 
a hlavně bez poplatků. Do nabídky zařazujeme 
neustále nové propagační materiály a upomín-
kové předměty. K tradičním „oplatkům z Po-
ličky“ a taškám síťovkám s logem města jsme 
nově přidali dřevěné magnetky Amadea. Roz-
šiřujeme také nabídku pohlednic, vizitek, mag-
netek a drobných reklamních předmětů. Nabí-
zíme i rakouské dálniční známky pro osobní 
vozidla. V nabídce jsou rovněž knihy Svatý 
Jakub (historie poličského kostela, B. Fliedr), 
Svojanov (hradní historie, S. Konečný) a Dě-
jiny města Poličky (D. Junek, S. Konečný). Ve 
stálé nabídce jsou i knihy od lokálních autorů 
(M. Kutilová, P. Mazal). Soustavně se snažíme 
o propagaci služeb a výrobků regionálních vý-
robců i autorů různých knih a publikací.

Naší prioritní povinností je poskytování tu-
ristických informací místním občanům a ná-
vštěvníkům Poličky a propagace a zviditelňo-
vání města. Proto se také pravidelně účastníme 

všech velkých celorepublikových i regionál-
ních cestovních workshopů a veletrhů. Závě-
rem je třeba říci, že Polička je mezi lidmi dobře 
známá a oblíbená a ohlasy jsou v drtivé většině 
velmi kladné. A to nás na naší práci těší!

Zdařilý zájezd v babím létě 2023
Dne 5. 9. 2023 se podařilo zrealizovat a zce-

la obsadit již tradiční autobusový zájezd pro se-
niory, kdy naše první zastávka proběhla v nád-
herném městečku Moravský Krumlov. Zde nás 
čekala komentovaná prohlídka Slovanské epo-
peje, jenž je vystavena v prostorách zámku. Po 
společném obědě pak následoval přejezd do 
Brna, kde jsme absolvovali nefalšovanou cestu 
časem v největším Retro muzeu v ČR. Muzeum 
má rozlohu přes 2500 m² a expozice čítají na 
25 000 exponátů. Den byl zakončen odjezdem 
k Brněnské přehradě, kde jsme si užili plavbu 
po hlavním jezeře. Dle reakcí, ohlasů a zájmu 
účastníků o další obdobnou akci se dá považo-
vat tento výlet za mimořádně vydařený.

Kolektiv Informačního centra – Romana Ku-
čerová, Ondřej Král, Libor Jelínek, Petr Cacek
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Maďarská delegace v Poličce
Ve dnech 9.–12. května 2023 pobývala 

v Poličce delegace z našeho partnerského 
maďarského města Ebes. Na návštěvu přijelo 
6 zástupců města – Szabóné Karsai Mária – 
starostka, Dajkáné Dr. Farkas Edit – tajemnice 
úřadu, Tóth Ilona – ředitelka školky, Mezei Lá-
szló – místostarosta, Balogh László – zastu-
pitel a paní Nagyné Júlia, která je tlumočnicí 
a srdcem naší spolupráce. 

Vzájemné vztahy mezi oběma městy jsou 
na velmi aktivní a přátelské úrovni již 20 let, 
setkání a výměny probíhají každý rok, a to 
nejen mezi zástupci měst, ale zejména díky 
spolupráci mezi Základní školou v Ebesi a ZŠ 
Na Lukách.

Program delegace jsme připravili dle návrhů 
a přání maďarské strany. Zahrnoval návštěvu 
našeho města a jeho organizací, ale dle přání 
hostů i výpravu na českou nejvyšší horu Sněž-
ku. 

Cíle zde bylo dosaženo pouze z půlky, z dů-
vodu silného větru lanovka nejezdila až na 
vrchol a pěší výstup naši hosté odmítli. I tak 
byla pro maďarské přátele, kteří jsou zvyklí na 
rovinu a úplně jinou krajinu, návštěva Krkonoš 
velkým zážitkem.

Čtvrteční den jsme věnovali návštěvě školek 
a školy. Nejprve si delegace prohlédla Mateř-
skou školu Luční, všichni obdivovali velké pro-
story i vybavení. V obci Ebes, která má téměř 
5 tisíc obyvatel, je jedna školka, do které chodí 
více než 220 dětí, mají 8 oddělení, v jednom 

oddělení může být až 30 dětí, 
což je velmi vysoký počet. Vý-
měna informací byla velmi živá 
a zajímavá. 

V ZŠ Na Lukách delegaci 
přivítal ředitel školy Mgr. Da-
vid Šafář, všichni byli dekoro-
vání suvenýrem, dostali na krk 
srdce školy. Před školou také 
proběhlo předání speciálního 
daru, který naši maďarští přá-
telé přivezli na památku naše-
mu městu. Je to krásné bílé 
kolo s dvěma koši, kolo není 
pojízdné, ale bude sloužit jako 
dekorativní předmět s květina-
mi. Nyní je umístěno v prostorách MěÚ Polička. 
Ředitel školy delegaci provedl budovou, velký 
obdiv patřil například tělocvičně a její horole-
zecké stěně, ale i nově opraveným kuchyňkám. 
Součástí prohlídky školy byl i výborný oběd ve 
školní jídelně!

Odpoledne následovala návštěva úplně jiné 
školky, a to nového lesního klubu Veselé ko-
pýtko, jehož provoz se rozběhl v prostorách 
Balatonu u poličského koupaliště. Tato škol-
ka, ve které děti pobývají během celého roku 
venku, byla pro maďarskou delegaci velkým 
překvapením a zajímavostí, dle jejich vyjádření 
v Maďarsku zatím tento typ školek není.

Poslední večer strávila delegace na na-
šem hradě Svojanově. Občerstvení probíhalo 

v krásných prostorách Domu zbrojnošů a vr-
cholem večera byla strašidelná prohlídka hra-
du Svojanova, kterou připravil kastelán hradu 
Miloš Dempír. 

Prohlídka a příběhy hradu byly opravdu 
strašidelné, ale i tak naši hosté zvládli na hra-
dě přespat. A vše přispělo k jejich velkému zá-
žitku a zároveň k propagaci našeho hradu pro 
jejich známé a přátelé v Maďarsku.

Loučili jsme se spokojenými maďarskými 
přáteli, kteří mají Poličku ve svém srdci a chtějí 
se sem vracet. O budoucnost spolupráce mezi 
Poličkou a Ebesí nemáme strach.

Naděžda Šauerová,  
tisková mluvčí města

_ poličský cestovní ruch
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